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Vážení spoluobčané,
především upřímné poděkování Vám, všem účastníkům voleb, za 

projevenou důvěru, kterou jste dali mně a  mým spolukandidá-

tům.

Gratuluji samozřejmě všem zvoleným zastupitelům a těším se na 

spolupráci.

Vítěz voleb Nezávislí Nivnice schválili návrh na obsazení rady a spo-
lečně si myslíme, že je správné a spravedlivé, aby v Radě obce bylo 
poměrné zastoupení každého kandidujícího subjektu. Proto jsme na-
vrhli, aby obsazení rady bylo v obsazení 3+1+1 (Nezávislí 3, ODS+KDU 
1, Kandidáti Nivnice 1). Zastupitelstvo je ve složení 9-4-2, z toho při 
5-ti členné radě tedy vyplývá obsazení 3+1+1.
To znamená kandidáti z každé kandidátky v pořadí získaných hlasů 
dostali nabídku na práci v Radě obce.
Léta se v Nivnici po volbách neakceptovala vůle občanů (nemusím 
asi vzpomínat mnohdy složitá jednání, třenice a  vyšachovávání ví-
tězných stran). Co jsem starostou, vždy jsme v zastupitelstvu i radě 
pracovali jako parta s cílem „funkční a hezká obec“. Myslím, že se to 
dařilo a věřím, že zase dařit bude. 

Ještě si dovolím krátce zamyšlení nad komunálními volbami

Komunální volby jsou většinou poznamenány honbou na potenci-
ální kandidáty, nejlépe takové, kteří přinesou dostatek hlasů. V čele 
kandidátek pak jsou stávající zastupitelé a ti, co mají opravdu zájem 
pracovat v zastupitelstvu. A někdy je opravdu těžké dát dohroma-
dy 15 lidí, potenciálních zastupitelů (příkladem je ODS a KDU, kde 
došlo ke spojení, aby dali dohromady vůbec 15 kandidátů). 
Dovolím si popsat, jak to lze zjednodušit a přitom splňovat legis-
lativu.
Před volbami se oznámí a vyhlásí: Všichni, kdo mají zájem praco-
vat v zastupitelstvu se přihlásí na obci. Vytvoří se seznam zájem-
ců, napíše se tolik jednočlenných kandidátek, kolik bude zájemců. 
Občané křížkují, koho by chtěli a máme zastupitelstvo. Zastupi-
telé pak ze svých řad zvolí podle počtu hlasů starostu a  radu obce 
(takhle to už funguje v několika obcích). Je to demokratické, splňující 
legislativu a i spravedlivé. Žádné přepočty, jak to náš stávající volební 
systém komplikuje. A postačuje pouze se na tomto dohodnout. Ale 
berte tohle zamyšlení s rezervou, je to jen taková úvaha, byť reálná. 

SLOVO STAROSTY
Aktuální opravy a investice

Opravy komunikací

Probíhají kompletní rekonstrukce ulic K  Vodojemu a  Vinohradská, 
vše by mělo být dokončeno do konce listopadu. Obec jako jedna 
z mála při rekonstrukcích upravuje na náklady obce i narušené vjez-
dy a chodníky k rodinným domkům. Pokud je realizována i přípojka 
na optický kabel, pak úpravu provádí dodavatel těchto prací na své 
náklady. Opravy komunikací komplikuje souběžná akce EgD, tj. zako-
pání nízkého napětí na části ulice K Vodojemu (tzn. zrušení sloupů) 
a  pro obec pak nutností instalace nového veřejného osvětlení. Na 
ulici Vinohradská to pro změnu komplikuje oprava kanalizace (akce 
SVaK) i kopání přípojek na točně. Občany, před jejichž domy se mění 
kanalizační řád, prosím, komunikujte s dodavateli a kontrolujte stav 
svých přípojek. Snad se vše zdaří i navzdory nepřízni počasí. 

Kaple Panny Marie Růžencové (na Hůrce)

Zvolna pokračují i  práce na opravě kaple na Hůrce. Postupujeme 
striktně dle popisu prací památkového úřadu dílčími úkony. Do zimy 
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bude provedena ochrana soklové části proti vlhkosti a objekt bude 
odvodněn drenáží. Problémem bylo sehnat dodavatele na rekon-
strukci pláště. Je tam část odborných štukatérských prací, což zna-
menalo najít patřičného odborníka. To se podařilo, po dohodě budou 
další práce jako osekání tzn. omítky, štuky a další opravy prováděny 
až na jaře 2023. Práce na kapličce jsou komplikovány špatným přístu-
pem i nedostupností elektřiny i vody. Opakovaně požádáme o dota-
ci památkový úřad a pokusíme se získat alespoň částečnou fi nanční 
podporu.   

Co čeká nové zastupitele po ustavujícím zastupitelstvu?

Aktualizace plánu rozvoje obce, případně programové prohlášení, 
není povinné, ale není špatné shrnout, co všechno bychom chtěli 
v následující 4 letech realizovat.
Dále přípravit investiční plán a rozpočet obce na rok 2023. Bez ohle-
du na termín konání ustavující zastupitelstva obce vedení obce po-
dává další žádosti o dotace a pokračuje v projektových přípravách.
Komplikací je energetická situace i přes zastropování cen energií, 
to znamená pro obec nárust nákladů o téměř 5 mil. Kč, o to bude 
chudší naše pokladna. Nad dotacemi se taky stmívá, jednak jsou 
postupně snižovány a taky bude čím dál těžší je získat. Nám se to 
v minulých letech výrazně dařilo. A díky kvalitním a včasným pro-
jektům do pokladny padaly miliony. Ministerstva ale mění systém 
hodnocení, a tak budou zřejmě více upřednostňovány doposud 
neúspěšné obce apod. Nespornou výhodu mají malé obce do 
3000 obyvatel, kde se dají čerpat prostředky na spousty projektů, 
které by nás zajímaly, ale bohužel asi „utřeme nos“. Tolik jen, že 
nové zastupitelstvo bude mít výrazně omezenější prostředky na 
investice.

Poděkování - dovoluji si zopakovat – chvály a děkování není ni-

kdy dost

Práce starosty vždy závisí na součinnosti zastupitelů a radních, na je-
jich podpoře a důvěře. Já měl v předešlých dvou volebních obdobích 
štěstí na kolegiální přístup zastupitelů, na konstruktivní a  seriózní 
oponenturu radních. Díky jim se dařilo realizovat i odvážné a fi nančně 
náročné projekty. Tímto zde chci poděkovat všem zastupitelům bez 
rozdílu příslušnosti stran, táhli jsme za jeden provaz a snad je to na 
rozvoji obce znát. Děkuji, kolegové! Děkuji rovněž kolegyni místosta-
rostce Marii za bezkonfl iktní spolupráci a legislativní dohled a děkuji 

i pracovníkům obecního úřadu za podporu a bezvadnou práci.       
Největší poděkování za trpělivost a toleranci ale patří mé rodině, díky 
které mám to správné zázemí, které potřebuji k vykonávání této funk-
ce, ke své práci. A v neposlední řadě děkuji i Vám, občanům, za novou 
důvěru, kterou jste mi dali do dalších 4 let. 

Přeji nám všem klidné a pohodové dny, nejlépe ještě s teplými dny 
babího léta, hodně zdraví, zdravý pohyb, vnímejme krásu přichá-
zejícího podzimu, mějme se rádi a  neodpustím si, pamatujme, že 
„s úsměvem jde všechno líp“.

Váš starosta 
Ing. Miroslav Vykydal

 

ů

UPOZORNĚNÍ OZNÁMENÍ

MARTINÁČ HRUŠŇOVÝ,

Upozorňujeme děti i dospělé, kteří venčí své psí kama-

rády, aby po nich uklízeli exkrementy, a to především 

z veřejných chodníků a předzahrádek spoluobčanů.

Děkujeme za ohleduplnost.

Komunitní škola BESEDA, z.s. ve spolupráci s  Obcí Nivnice pořádá 
v  pátek 16.12.2022 zájezd do Olomouce na VÁNOCE FLORA 2022. 
Cena činí 200 Kč/osobu. Odjezd v 7 hodin od OÚ.
Zájemci se mohou hlásit do 12.12. na beseda@ou.nivnice.cz nebo pří-
mo na sekretariátě obce.

tak zněla odpověď na otázku: Jak se jmenuje největší noční motýl ČR i Evropy. První tři nejrychlejší – pan 
Zdenek, paní Marie a paní Helena si snad pochutnali na studentské pečeti. Ostatním děkujeme a snad ně-
kdy příště si budou pochutnávat taky  
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Komunální volby 2022 
Komunální volby do zastupitelstva obce se konaly ve dnech 23.9. – 
24.9. 2022. U nás v obci se volilo celkem 15 zastupitelů. Počet voleb-
ních okrsků byl nově stanoven na 2. Počet kandidátních - volebních 
stran 4. Celkový počet osob zapsaných ve výpisech voličů byl 2 688 
osob; počet vydaných a odevzdaných úředních volebních obálek byl 
1 488 ks. Volební účast 55,36 %.

Celkem platných hlasů 19 015; pro jednotlivé volební strany:

č. 1 – KDU-ČSL a ODS společně pro Nivnici 4 642 hlasů 24,41 %
č. 2 – ČSSD s podporou nezávislých kandidátů 798 hlasů   4,19 % 

(méně než 5 %)
č. 3 – KANDIDÁTI NIVNICE 2 821 hlasů 14,83 %
č. 4 – Nezávislí Nivnice 10 754 hlasů 56,55 %

Zastupitelstvo obce Nivnice 2022 – 2026

1. Ing. Miroslav Vykydal Nezávislí Nivnice
2. Tomáš Trtek Nezávislí Nivnice
3. Jakub Klímek KDU-ČSL a ODS společně pro Nivnici
4. Ing. Michal Trtek Nezávislí Nivnice
5. Ing. Marie Kománková, MBA KANDIDÁTI NIVNICE
6. Barbora Vrágová Nezávislí Nivnice
7. Mgr. Kamil Hrašák KDU-ČSL a ODS společně pro Nivnici
8. Marcel Smetana Nezávislí Nivnice
9. Miroslav Mahdal Nezávislí Nivnice
10. Mgr. Jakub Smítal KDU-ČSL a ODS společně pro Nivnici
11. František Trtek Nezávislí Nivnice
12. Pavel Vlk, DiS. KANDIDÁTI NIVNICE
13. Jana Boďová Nezávislí Nivnice
14. Pavel Šmíd Nezávislí Nivnice
15. Bc. Tomáš Škrabálek KDU-ČSL a ODS společně pro Nivnici

Ustavující Zastupitelstvo obce Nivnice dne 19. 10. 2022 zvolilo:

starosta:  Ing. Miroslav Vykydal, Nezávislí Nivnice
místostarostka: Ing. Marie Kománková, MBA, KANDIDÁTI NIVNICE
radní:  Tomáš Trtek, Nezávislí Nivnice
radní:  Jakub Klímek, KDU-ČSL a ODS společně pro Nivnici
radní:  Ing. Michal Trtek, Nezávislí Nivnice

Finanční výbor: 

předseda: Barbora Vrágová 
člen:  Marcel Smetana 
člen:  Mgr. Petra Zálešáková 

Kontrolní výbor

Předseda:  Pavel Vlk, DiS
Člen:   Mgr. Jakub Smítal
Člen:   Bc. Tomáš Škrabálek

VÝSTAVA BETLÉMŮ – prosba

Ve dnech 26.-28. listopadu 2022 
proběhne v prostorách SD Beseda 
VÝSTAVA BETLÉMŮ. Opět prosíme 
spoluobčany o spolupráci a zapůjčení 
jejich soukromých betlému 
na tuto výstavu. Předem děkujeme 
za vstřícnost a ochotu. 

(správce SD Beseda)



Předběžný přehled plánovaných sportovních a společenských akcí:
27. 10. Halloween u Brejna pro děti (Bistro u Brejna)
27. 10. Halloween u Brejna (Bistro u Brejna)
29.-31. 10. Modelářská výstava (SD Beseda)
06. 11. Myslivecká mše sv. (kostel Andělů strážných)
07.-09. 11. Výstava JAK – dokumenty (SD Beseda)
09. 11.  Přednáška o J. A. K. (knihovna)
12. 11.  Nivnický kros (Sportovní areál)
12. 11.  Taneční zábava s kapelou „VitaminM“ (SD Beseda)
16. 11.  Slovácko ve fi lmu - přednáška (knihovna)
20. 11. Setkání seniorů (SD Beseda)

Akce může být z organizačních nebo technických důvodů přesunuta popřípadě zrušena. 
Podrobnější informace o nich budou zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase!

24. 11. Aranžování vánočních stolů (SD Beseda – malý sál)
26. 11.  Rozsvícení vánočního stromu

26.-28. 11. Výstava Betlémů (SD Beseda)
04. 12. Mikulášská Besídka (SD Beseda)
06. 12. ZŠ – jarmark + vánoční koncert školního sboru (SD Beseda)
10. 12.  Pyžamová párty (SD Beseda)
14. 12.  Slovácko ve fi lmu - přednáška, pokračování (knihovna)
18. 12. Vánoční koncert DH Nivničanka (SD Beseda)
19. 12.  Vánoční koncert NIVNICKÝCH KYTARISTŮ (SD Beseda)
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Výstava hub
Výborný houbový guláš, skvělé topinky s hou-
bovou směsí, přes 200 vystavených hub (jed-
lé, nejedlé, jedovaté), vkusné aranžmá, a když 
počítáme i děti ze školky a školy (i z Korytné), 
tak na 700 spokojených návštěvníků – to byla 
VÝSTAVA HUB ve společenském domě Beseda. 
Nechyběli ani včelaři s  nabídkou výborného 
a kvalitního medu. Kdo výstavu ve dnech 9.-
10. října navštívil jistě odcházel nadšen. Velké 
poděkování patří mykologům i  včelařům za 
velmi zdařilou akci.

ace o nich budou zveřejňovány na stránkách obce a v místním rozhlase!

-
-
ž 
, 
 
. 

o 
-
é 

 
velmi zdařilou akci.

wwwww nnnn iiiiiii vvv nnn iiiiii ccc eee cc zz



www.n i v n i c e . c z

55 Září - Říjen  Září - Říjen  55/2022/2022

Naposled ve fotbalovém dresu
Ten, kdo se narodil a  celý svůj život ve volných 
chvílích kopal do balonu a roky ne a ne zastavit, na 
stará kolena chtěl trochu přispět k oslavám kopané 
v Nivnici. Vymyslelo se utkání s názvem „DĚDÁČCI 
– TATÍČCI“. Na umělé trávě by nastoupili bývalí hráči 
z let 1960-1990. Pro všechny tyto fotbalisty hrající 
i  nehrající to mělo být prakticky poslední setkání 
s kamarády i fotbalovým dresem, kdy reprezento-
vali rodnou vesnici v letech minulých.
Jako bývalý kapitán „DĚDÁČKŮ“ jsem na kole objez-
dil a telefonem oslovil na 35 bývalých spoluhráčů, 
hrajících tehdy většinou krajskou soutěž. Podmín-
ka startu byla dobrovolnost, zdraví a  ještě trochu 
umět kopnout do míče. Musím však přiznat, že 
jsem si nikdy nemyslel, že je mezi námi tolik kluků 
se zdravotními potížemi. Stejný problém měl i náš 
o něco mladší soupeř. Dalo se však dohromady 12 
„DĚDÁČKŮ“, kteří byli ochotni 18.6. na hřiště na-
stoupit. 
Začátek utkání 13:30, sobota, za řízení delegova-
ného rozhodčího H. Konráda.
Sestava „DĚDÁČKŮ“:
Brankaři: Fr. Tomanec 81, Jan Bršlica (byl prodán 
„TATÍČKOM“)
Hráči: K. Straňák 80, Fr. Lukeš 77, Z. Tesařík a J. 
Karlík 76, o něco mladší J. Řezníček, P. Konrád, 
M. Trtek, M. Tomanec (prodán soupeři) J. Kro-
ča, I. Bartoš
vedoucí mužstva: P. Ambros, trenér mužstva: 
M. Polášek, asistent: J. Staroba, zdravotník: F. 
Trtek
Trochu překvapilo, že se i mladší soupeř dával 
dohromady, příčinou byla nemoc, zranění, ale 
možná i  určitá nechuť nastoupit. Začal však 
náporem a vedl 1:0. V 5. minutě se utkání pře-
rušilo pro zdravotní problémy J.Ř. Sanitka pak 
zajistila hráče do Uh. Hradiště. Tato nemilá událost 
změnila daná pravidla utkání. Mužstva se dohodla 
na střílení pokutových kopů.
Výsledek byl trochu překvapivý. „TATÍČKŮM“ se 
kopy nedařily, tak jak by chtěli. Nejstarší muž na 
hřišti (Fr. Tomanec) jim více než polovinu kopů 
pochytal, Franta se vrhal jako za mlada. Na druhé 
straně Jan Bršlica takovou formu neměl. Nejstarší 
střelci „DĚDÁČKŮ“ bezpečně kopy proměnili. Výsle-
dek byl domluvený na remízu 1:1
Utkání bylo ukončeno fotografováním, přáním 
uzdravení J.Ř. a vzpomínkou na kamarády, kteří již 
nebyli mezi námi. Určitě nám shora fandili (J. Kaňa, 
K. Chmelický, S. Výmola, V. Výmola, P. Matras, Z. Kor-
ček, P. Kubáček, F. Bradáč, A. Bradáč, Z. Tesařík ml., F. 
Hybler, J. Straňák, L. Výmola, L. Veselý)
Všem bývalým hráčům hrajícím i nehrajícím děku-
jeme za účast, divákům za povzbuzování a nivnické-
mu fotbalu přejí bývalí hráči hodně úspěchů, zdraví 
a hodně mistrovských bodů.

F.L.
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Malá vzpomínka na 
nivnické dechovkové odpoledne 17.7.2022
Ano, jde o křest nového CD Dechové hudby 
Nivničanka pod názvem „ZA NIVNICÚ“. Jistě 
mi dáte za pravdu, že tak plno na „Plitvičkách“ 
už dlouho nebylo. Mladí, věkem pokročilí, ale 
i milovníci jiných hudebních žánrů přišli. Su-
per počasí, nabídka různého občerstvení, de-
chovky ze Strání – Javorinka, Dolněmčanka, 
přijeli přátelé dobré muziky i z okolních obcí, 
co víc si přát. Moderátora celého odpoledne. 
A přijel. Z Brna - Český Rozhlas Brno a Zlín - pří-
tel pan Zdeněk Junák. Však ho taky přítomní 
vřele přivítali, neboť ho naprostá většina pří-
tomných zná z vysílání různých relací v rozhla-
se, ale třeba i jako dabéra, či herce, např. v TV 
seriálu Četnické humoresky apod. Přivítání 
u nás v obci bylo spontánní, myslím, že pana 
Junáka máme my posluchači a diváci rádi!
No a  pak ta plejáda prima dechovky. Rozjeli 
to Dolněmčané, šak majú skoro stejné kroje 
jak my a zvuk dechovky mají velmi dobrý. No 
a Straňané, známá dechovka, oba soubory si za-
sloužily vřelý potlesk. 
A pak hlavní číslo odpoledního programu. Křtění 
nového CD „ZA NIVNICÚ“.  Pan starosta Miroslav 
Vykydal, pan farář O. Zdenek, šéf naší dechovky 
Pavel Goroš a moderátor Zdeněk Junák byli akté-
ry slavnostního aktu křtu CD nivnickou borovič-
kou z naší Linei.
A překvapení nás všech. Otec Zdeněk se ptá pana 
Junáka: „Pane Junáku, byl jste někdy ministran-
tem?“ Odpověď zní NE. „Žehnám Vás tedy nivnic-
kým ministrantem!“ Odpověď z hlediště – velký 
potlesk. CD pak společně nivnickou borovičkou 
pokřtili a program mohl pokračovat dál. 
Hrálo se do 19:00 hodin, a když jsem z „Plitviček“ 
odcházel po 19 hodině, tak nejednomu Nivni-
čanu se domů nechtělo. Takové to bylo po víc 
než dvou letech „covidového půstu“ prima od-
poledne.
Poděkování patří organizátorům, obecnímu 
úřadu, dechovkám, sponzorům, p. Junákovi, 
týmu našich šikovných pracovníků nivnické 
údržby, ale taky děvčatům, která se starala v tom 
vedru o naše občerstvení a pitný režim. Tož tak. 
Staříček Pagáč od p. Zd. Galučky, který zemřel 
u nás v opatrování CHD, ve  „Slovácku sa súdí“ 
napsal: „Všecko má svúj konec, enom itrnica dva.“ 
Za redakci NN přeji všem prima podzimní 
dny bez zdravotních problémů, tedy ve zdraví 
a v pohodě.

Karel Šik
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Volejbalový kempík a turnaj
Ve dnech 18.7.-20.7. proběhl volejbalový 
kempík spojený s turnajem pro nejmladší čle-
ny volejbalového oddílu TJ Nivnice.
Z  autobusové zastávky U  Váhy vyjíždělo 47 
dětí a skupinka deseti nejstarších jela do mís-
ta našeho soustředění na kolech. Kempík pro-
běhl na úžasném místě, v Horním Němčí na 
koupališti u Bodi. 
Po příjezdu a  přesunu do areálu koupaliště 
následovalo krátké seznámení s programem 
a očekávané rozdělení na ubytování. K dispo-
zici jsme měli velký prostorný byt s několika 
pokoji a 3 chatky v zahradě, kde byli ubytová-
ní nejstarší.
První den bývá vždy oťukávací, proto jsme za-
čali pozvolna. Nejdřív oběd a poté rozdělení 
do 4 týmů – jaro, léto, podzim, zima a předání 
a  podepsání kempíkových triček. Děti jsme 
rozdělili podle věku a herních dovedností.
Stanoviště byla daná: makací část na multi-
funkčním hřišti, bazénová část, písková část 
na beachovém hřišti a  odpočinková /hrací 
a  nápojová/ v  zahradě pod stromky, teda 
hlavně ve stínu! Jelikož nám po celou dobu 
přálo tropické počasí, nejžádanější částí byl 
samozřejmě bazén. V něm si naši malí spor-
tovci užili hodně srandy, my jako dozor na 
suchu trošku míň.
Poté, co si jednotlivé týmy prošly každým sta-
novištěm, proběhla v  jídelně svačinka a  od-
počinek.  Ale jen krátký, naplánovaný byl totiž 
turnaj v  minigolfu. Děti byly opět rozděleny 
do týmů a zvolený vedoucí zapisoval každé-
mu údery na daném stanovišti. Hřiště má 18 
drah, takže to bylo náročné nejen časově, ale 
kvůli nemilosrdnému sluníčku i fyzicky. Vypilo 
se hodně vody a šťávy. Vyhodnocení turnaje 
proběhlo ve dvou kategoriích, mladší a starší. 
Suverénně nejlepším hráčem turnaje se stal 
překvapivě jeden z těch nejmladších, Bertík K. 
Zapsal si 55 úderů a získal velký pohár. Druhý 
byl Martínek P. a třetí Robča K. Ve starší kate-
gorii byli na bedně Šíma B., Nelča B. a Davča 

Z. Během turnaje bylo pěkné sledovat, jak si 
to všichni užívali a hecovali se navzájem. Jen 
někteří to trochu fl ákali a tvářili se puberťácky 
znuděně. Jenže když se rozneslo, že po večeři 
bude vyhodnocení a „budú sa fakt rozdávat 
opravdové poháry!“, to pak málem zaplakali 
a hned začali počítat. První večer bylo rozhod-
nuto o  večerce ve 21:30, do postelí se však 
všichni dostali s hodinovým mankem a někde 
se švitořilo až do rána. 
V úterý po snídani, kdy holky v obsluze nestí-
haly doplňovat kuličky s mlékem, jsme oslavili 
i Šárčiny kulatiny v zahradě s piňatou. Násle-
dovalo opět kolečko našich ročních období 
na stanovištích a skvělý oběd (holt řízečky sú 
řízečky). Po obědě proběhl řádný odpočinek 
a pak jsme zahájili turnaj dle pravidel barev-
ného minivolejbalu. Nastoupili žlutí, oranžoví 
i červení. Na turnaj přijeli i pozvaní přespolní, 
hráči a hráčky z Vlčnova a Uherského Hradiš-
tě. Je super, když se mezi domácí zapojí i jiné 
týmy a  neznámé obličeje, turnaj je pak pro 
všechny zajímavější. Je to radost a motivace 
pro děti i pro nás, každý turnaj a každá nová 
herní zkušenost.
Hrálo se na multifunkčním hřišti, které je pár 
metrů od koupaliště. Kdo odehrál, šel se kou-
pat do bazénu, pak zase nastoupil hrát…, ale 
to obouvání ponožek na mokré nohy, jejej, to 
byly nervy  
Po krásných zápasech a výměnách v rekord-
ních teplotách a  při velkém nasazení všech 
hráčů a rozhodčích následovala nejoblíbeněj-
ší část - vyhodnocení turnaje. 
Hrálo se již tradičně ve 3 kategoriích, od začá-
tečníků po už doslova oťukané borce. U žlu-
ťásků, což je kategorie 6 – 8let,urvali 3. místo 
Martínek P. a  Štěpánka B., druhé Anička M. 
a  Jirka M. a  vítězi kategorie se stali Zojka R. 
a Zdenda K..
V oranžových skončili na první pozici Kája K. 
a Domča M., druzí Nelča B. a Joňa D. a třetí stu-
pínek obsadili přespolní Dorotka P. a Agátka Z.

V kategorii červených získali prvenství Nikča 
L. a Kuba M., druzí skončili Eliška J. a Šimon B., 
na třetím místě Editka K. a Adam T.
Děti získaly poháry a  oblíbené medaile. Ty 
jsme nakonec jako památku rozdali všem, ať 
domů nejede nikdo s prázdnou. Druhý večer 
byla domluvená kultura - prohlídka dominan-
ty Horního Němčí – letadlo. Přivítala nás milá 
paní kronikářka a  z  jejího zajímavého výkla-
du i  s  rekvizitami jsme byli nadšení všichni. 
K  tomu ji báječně doplňoval náš trenér pan 
Hebeda, který sám vlastní pilotní licenci, takže 
zvídavé dotazy od dětí padaly na jeho hlavu. 
Po setmění jsme se přesunuli zpět na koupa-
liště a dali si pozdní večeři v podobě špekáč-
ků. Někoho celodenní program tak zmohl, 
že nám usínal u stolu nebo přímo na lehátku 
u bazénu v mezičase opékání. 
Ve středu dopoledne jsme se pomalu balili, 
naposled vykoupali a měli volnou zábavu. Po 
obědě jsme již čekali na autobus a schováva-
li se před úmorným sluníčkem. Nejstarší se 
domů opět vraceli na kolech.
 Nikdo se nám nezranil, což je nejdůležitější, 
pár věcí se zatoulalo, ale celkově musíme po-
dotknout, že kempík byl velmi vydařený. Je 
potřeba říct, že děti byly k našemu velkému 
překvapení opravdu disciplinované a hodné, 
spolupracovaly a my jsme nemuseli řešit žád-
né marnivosti a blbiny.
Věkový rozptyl od 6-ti do 13let byl v pohodě, 
starší pomáhali mladším. Zvlášť vyzvednout 
musíme pomoc holek šesťaček Míši L. a Sofči 
L. při večerním předčítání pohádek prvňáč-
kům. Ti nejstarší měli večerku trošku posunu-
tou, přece jenom jsme zájmový kroužek a ne 
školní akce, takže pár věcí jsme trošku uvolnili.
Závěrem děkujeme všem sponzorům, kte-
rých bylo nemálo, včetně Zlínského kraje. 
Podpořili nás a přispěli zejména fi nančně. Bez 
Vás všech by to neproběhlo, vážíme si každé-
ho daru, děkujeme!

Za tým trenérů VP, p p p g ýg y
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SLAVNOSTI VÍNA Uherské Hradiště 10. 9. 2022 
I v letošním roce se vedení obce za doprovodu DH Nivničanky a spoluobčanů zúčastnilo krojovaného průvodu, kde reprezentovali v mikrore-
gionu Východní Slovácko naši obec. DH Nivničanka koncertním vystoupením zahájila program mikroregionu. Všem krojovaným účastníkům 
děkujeme.děkujeme.
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Vzpomínka na letošní NIVNICKÉ HODY
„Hody, milé hody“… a  už jsou za námi. 
Věřím, že jste je prožili v  rodině i  v  našem 
městečku ve zdraví a spokojeně. Pravda, od 
našich loňských hodů je všechno, co k živo-
tu potřebujeme za více peněz, ale jak jsem 
viděl, od pátku do neděle moc to poznat 
nebylo. Děti na atrakcích, jak jsme dříve ří-
kali „u komediantů“ byly už od středy a za 
celou tu dobu až do neděle bylo u dol-
ního nivnického mostu živo, veselo. 
Rodiče, senioři nešetřili, děti si užívaly 
i proto, že na horní škole začne výuka 
až v pondělí 12. září.
V  pátek 2.9. jsme hody „zapalovali“ 
koštem burčáků z Mutěnic, DJ Trnka 
na fotbalovém hřišti, zajímavý party 
stan, také „pivní kolotoč“ podle chu-
ti. No a v Café baru hodové grilová-
ní, dobré, a to říkám nejen já. Mám 
pravdu?
Sobota přinesla bohatý program. 
Byli jste u  kaple Nejsvětější Troji-
ce? Počasí nám přálo, a  tak si děti, 
omladina i  rodiče mohli trochu 
protáhnout svá těla na různých pře-
kážkách. Kdo má rád klidnější prostředí, 
mohl navštívit Nadační dům, Sedlckou 
chalupu, prodejní výstavu šitých výrobků 
v  Orlovně. Výstava drobného zvířectva 
ve dvoře Domu služeb byla opět krásná 
a  rozmanitá. Bylo se na co dívat. Díky! 
Poděkování patří také našemu Otci Zdeň-
kovi za zdařilou akci žehnání motorek. 
Vskutku netradiční počin našeho kněze. 
Mám rád, když se církevní hodnostář ak-
tivně zapojuje do dění v  městečku. „Plit-
vičky“, každoročně v  sobotu a  v  neděli 
centrem kulturního hodového programu. 
Dechová hudba, naše Nivničanka, taneční 
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Dechová hudba, naše Nivničanka, taneční 

skupina Country Nivnice, kapela Get Lucky 
a kapela Majdan rock. To byla paráda prima 
muziky, tanců, radosti… Moc všem účinku-
jícím děkujeme! 
No a  taky se sluší poděkovat za společné 
hodové odpoledne v  prostoru před novou 
Besedou místní organizaci KDÚ-ČSL a  ODS 
za zábavu pro děti i dospělé a za dobrý guláš.

Paní Jarmila Gregůrková skutečně mile pře-
kvapila nejednoho návštěvníka v  malém 
sále Besedy. Přiznám se, i mne samotného. 
Rozsahem i kvalitou zobrazení života, příro-
dy, lásky i víry. Paní Gregůrková, děkujeme! 
Velký sál Besedy hostil výstavu motocyklo-
vých veteránů. Další úspěch organizátorů 
– stovky návštěvníků obdivovali, ti starší 
vzpomínali…
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Sobotní večer na Orlovně, jak se Vám za-
mlouval? Ono bylo pro mnohé „hodaře“ 
těžké rozhodnutí – jít do Orlovny nebo na 
fotbalové hřiště na hodovou Afterparty 
a ještě k tomu v Café baru hodové večerní 
grilování. Ale každý si mohl užít hodování 
„po svém“, co má rád..
Hlavní hodový den, neděle, byla zahájena 
slavnostní hodovou mší sv. v  kostele sv. 
Andělů strážných. Krása krojů, poděkování 
za Boží dary, plný kostel „hodařů“. Škoda, že 
trochu zapršelo, mohlo být před kostelem 
veseleji. A  hody pokračovaly po ce-
lém městečku. Odpoledne nepršelo, 
tak Malučká Nivnička, Malá Nivnička, 
Muzikaša, ženský sboreček Nivnička 
i  Borčičané měli na plně obsazených 
„Plitvičkách“ veliký úspěch. Léta běží 
a  naše “Plitvičky“ potřebují rekon-
strukci, včetně okolí. Není to jen můj 
názor, myšlenka. Snad se to v dalších 
letech povede. Fotbal s  Koryčany 
jsme vyhráli, fotbalistům děkujeme 
za výhru „na hody“.
Nedělní večer, hody končí. „Hody 
milé hody, nadělaly škody“… zpívá se 
v jedné slovácké písničce. Tož v Niv-
nici ty letošní hody určitě škody ne-
nadělaly, leda v některé domácnosti 
nějaké rozbité sklénečky. My jsme je 
zakončili vesele v Bistru u Brejna „Po-
hodovů nedělú“ – koncertem kapely 
12:PIET.

y 
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Tož tak moji milí čtenáři. Sluší se po-
děkovat za přípravu a realizaci nivnic-
kých hodů 2022 všem organizátorům, 
účinkujícím, vedení obce i vám účast-
níkům za návštěvu a  slušné chování 
po celou dobu našich hodů. Přejme si 
společně, aby i ty příští naše hody byly 
neméně tak úspěšné jak ty letošní, bez 
válek ve světě, ve zdraví a spokojenosti 
prožité.
Krásné, ve zdraví prožité podzimní dny 
a zbytek letošního roku.

Váš Karel Šik



PODĚKOVÁNÍ
Velmi děkuji všem návštěvníkům mé „hodové“ výstavy obrazů za jejich milá slova a krásnou atmosféru !
Byly to opravdu srdečné a dojemné chvíle, velmi mě potěšily a jsem za to vděčná.
Součástí obou výstav – obrazů a historických motocyklů – bylo dobrovolné vstupné.
Celá vybraná částka bude věnována konkrétní potřebné osobě !
Tudíž i touto cestou jste přispěli na dobrou věc.

Děkuje a zdraví Jarmila Gregůrková
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18. NOČNÍ POHÁDKOVÝ LES

Letos nás opět trošku potrápilo počasí, 
které bohužel taky ovlivnilo návštěvnost. 
I trasu jsme museli změnit a využít pouze 
prostor Starého hřiště a Nivnické riviéry. 
Na cestu pohádkovým lesem vyrazilo 
asi 350 dětí s doprovodem a postupně si 
mohli vyzkoušet nejrůznější úkoly na 16 
stanovištích. A pršet začalo přesně ve 20 
hodin, kdy byl také ofi ciální konec akce. 
Takže jediní, kdo zmokli, byli organizátoři 
balící rychle v dešti rekvizity a kostýmy…
V  čem byl 18. ročník lepší? Dospěla nám 
v turisťáku silná a šikovná generace a jsem 
velmi rád, že nám s  přípravami letos po-
mohlo i  více rodičů. Také se nám podařilo 
dostatečně obsadit všechna stanoviště. 
A že se celkový počet zaangažovaných lidí 
blížil stovce! Zapojilo se i několik komplet-
ních rodin. Všem těmto lidičkám moc dě-
kujeme. Dělali to všechno zdarma ve svém 
volném čase. A  z  toho mám možná ten 
nejlepší pocit. 
Chci také poděkovat všem sponzorům, 
kteří svými dary pohádkový les podpořili.

Jiří MiškarJiří Miškarr
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zámek Vranov nad Dyjízámek Vranov nad Dyjí u pivovaruu pivovaru

ZAHRÁDKÁŘI

v parčíku u hřbitova jako každoročně zvládají členové zahrádkář-
ského svazu ve spolupráci s obcí. 

poslední červencovou sobotu se členové a jejich rodinní přísluš-
níci po přestávce způsobené covidovou situací vypravili na zá-
jezd. Přestože počasí začalo ranním deštěm, tak během dne se 
vyjasnilo, a dokonce jsme si užívali i sluníčka. Prvním cílem byl Vra-
nov nad Dyjí – zde jsme navštívili krásný zámek, prohlédli si město 
z ochozů zámku a pokochali se vyhlídkou na zámek, který se hrdě 
tyčí nad krajem. Dalším cílem zájezdu bylo proslavené poutí místo 
Hluboké Mašůvky, kde byl prostor jak pro meditaci, procházku po 
areálu, tak i na občerstvení. A pak nás už čekalo město Znojmo a v prv-
ní řadě jeho známé Znojemské podzemí. Pro jistotu jsme se vydali bez-
pečnou trasou s nejmenší náročností. Že není jednoduché absolvovat 
náročnější trasy, vidíte na fotce, kde se Jožka snaží protáhnou „metrem“ 
určeným pro adrenalinovou prohlídku. Po výborném obědě nás čeka-
la prohlídka města s průvodcem, kde jsme se během dvou hodin se-
známili s těmi nejdůležitějšími památkami, některé z nich si i prohlédli 
a opět se pokochali krásnými výhledy. 

M. Kománková

Úklid spadaných jablek

Vranov nad Dyjí – Hluboké Mašůvky – 

Znojmo

-
o 
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o 

společné foto u zámku

prohlídka zámecké jídelnyprohlídka zámecké jídelny

M. Kománk

Znojemské podzemí - Znojemské podzemí - 
metr na adrenalinovou trasumetr na adrenalinovou trasu

poutní místo poutní místo 
Hluboké MašůvkyHluboké Mašůvky



POZVÁNKA NA  
ARANŽOVÁNÍ VÁNOČNÍCH STOLŮ

Baví Vás příprava vánočního stolu?
Přijďte do SD Beseda ve čtvrtek 24. 11. 

od 16:00 do 19:00 hodin 
a ukažte, jak takový stůl může vypadat

od 16:00 do 19:00 hodin 
a ukažte, jak takový stůl může vypadat
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Podzimní tradice v knihovně
byl název projektu, který byl 
fi nančně podpořen SKIP ČR – 
VELKÁ MORAVA ve výši 5.000 
Kč. Tentokrát byl projekt ur-
čen pro menší děti s dopro-
vodem, nebo i  pro větší sa-
mostatné děti. Během dvou 
dnů jsme si v knihovně poví-
dali o podzimních tradicích 
a vždy byl připojen praktic-
ký návod. První neděli v září 
se u nás slaví hody krojova-
nou mší svatou, a tak jsme 
si podle předloh vyšili kou-
sek nivnické krojové výšiv-
ky. A věřte nebo ne, i když 
jsme měli stejnou předlo-
hu, každá výšivka byla jiná. 
Pokračovali jsme „pečením 
brambor“, ale to jaksi není 
v  knihovně možné, tak 
jsme si vyrobili alespoň 
bramborová razítka a  po-
mocí temper pořídili krásné 
podzimní obrázky. K podzi-
mu patří i  tradiční pouštění 
draků, a právě draka jsme si 
vymalovali následující pátek. 
Tak doufáme, že draci už lé-
tají vesele k obloze.
I k nám na svátek Dušiček 
proniká Halloween, který 
pochází z keltského obdo-
bí, a tak jsme si vyrobili je-
den svícínek na místě a na 
druhý jsme si vykreslili při-
pravenou šablonu. 
Oba dva dny pojilo vyprá-
vění o  svatém Martinovi, 
martinských rohlíčkách 
(domů si každý odnesl 
i  recept),  a tím jsme ob-
razně ukončili podzimní tra-
dice. A co všechno jsme ještě 
zažili? Podzimní omalován-
ky, pohádku „Jak děti pekly 
brambory“, říkanky a  básnič-
ky s podzimní tématikou.
Děkujeme všem dětem i  do-
spělým, že si udělali čas a vy-
tvořili krásnou přátelskou tvo-
řivou atmosféru v naší Obecní 
knihovně.

Marta Zálešáková a Marie 
Kománková
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COUNTRY NIVNICE – dokončení
Družíme se:

Scházíme se 1x (případně 2x) týdně večer 
v úterý a středu v Besedě na škole tanců 
- opakování a učení se nových tanců. I po 
dvaceti letech je co se učit. Občas někdo 
donese chlebíčky, štamprlku, probere se 
výroba ořechovky i s ochutnávkou. Jez-
dili k nám na tréninky kamarádi z Veselí 
nad Moravou, Uherského Hradiště, Prak-
šic, Pašovic, Strání, Svárova, Suché Loze, 
Uherského Brodu….
Občas jsou po okolí country zábavy, 
sjíždíme se tam a  bavíme se. Taneční 
kázeň je vysoká, hraje hudba - tančí se. 
Jsme bezva parta, kromě country jez-
díme na kola. Každý si vybere svoji 
obtížnost i zájmy. Jezdí skupinky. Pěš-
ky, koupání, cyklo, na houby, na borůvky, 
na pivo. Jeli jsme Krušné hory, kde jeden 
den jeli draci z Bublavy na Klínovec, 49 km, 
dalo se pivo a  jelo se zpět. Jeli jsme jižní 
Čechy, Orlické hory, Šumavu, Zlaté hory... 
cyklostezky i těžké terény. Jak si kdo vybe-
re. V poslední době, jak stárneme, přibývá 
elektrikářů…
V  zimě jezdíme na lyže do Beskyd, sjezd, 
běžky i pěšky. Společný večer s basou, ky-
tarou, koštem slivovice.
Jezdíme s  loděmi na vodu na 
pohodu – Dunajec, Moravice, 
Bystřička, s kytarami, pod stany. 
Někteří jezdí divočiny, na vodu 
s  vodáky ze Zlína, Uh. Hradiš-
tě, Přerova. Přilby, neoprény, 
vesty, někteří chrániče kolen 
a loktů… Alkohol až po splutí! 
Někteří jezdí na soutěže 
v  hodu sekerou a  nožem na 
terč. Jezdí se po celé Evropě. 
Takže mistrovství Evropy, jez-
dí rodina Renči „Koči“ a  Ivy 
Karlíkové. Představte si, že 
nůž o  váze 30 dkg, přesně 
mířený, letí na terč vzdálený 
30 m. Vyhrává jen ten nejlepší. 
Ke country patří i  lidé, co dovedou pracovat s  bičem a  lasem. 
Koča s Jožkou koženým bičem délky 5 m, tloušťky 1cm švihnu-
tím otevřou pivo nebo zhasnou svíčku či cigaretu v puse. A umí. 
Jak bylo napsáno minule a předminule: Jsme volné uskupení, 
každý může kdykoliv mezi nás přijít, podívat se, pobavit se a za-
tančit si. Pokud to vydrží pár let, určitě se naučí i těch 120 coun-
try tanců, co umíme my. Chtělo by to lidi, kteří tomuto kouzlu 
propadnou. Hudba s  tancem stimuluje dobrou náladu, které 
je v  dnešní době málo. Někdo tančí dobře. My pro radost. 

A proto přijďte mezi nás, těšíme se na VÁS!!!

Viděno mýma očima  K.Š.
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UDĚLENÍ MEDAILE MŠMT 
paní ředitelce PhDr. Šárce Mikeskové
25. srpna 2022, Valdštejnský palác, Praha

Ve Valdštejnské zahradě v  Praze byly 25. 8. 2022 uděleny Medaile 
MŠMT významným osobnostem pedagogiky. Medaile, které jsou nej-
vyšším oceněním v oblasti vzdělávání a výchovy, předával ministr škol-
ství, mládeže a tělovýchovy Vladimír Balaš.
Medaile MŠMT se udělují za významnou pedagogickou, výchovnou, 
vědeckou nebo uměleckou práci, dlouhodobé a  vynikající působe-
ní v  resortu školství nebo za mimořádně záslužný čin při zajišťování 
a zlepšování podmínek pro výchovu a vzdělávání v ČR. Medaile se udě-
lují ve dvou stupních, a sice 1. stupně (stříbrná) a 2. stupně (bronzová). 
Za dlouhodobou kvalitní pedagogickou činnost byla Medailí MŠMT I. 
kategorie oceněna také paní ředitelka nivnické školy PhDr. Šárka Mikes-
ková.
Tisková zpráva MŠMT: 
„Dnes jsme se sešli na tomto slavnostním shromáždění, abychom vám 
nejvyšším resortním oceněním poděkovali za významnou pedagogickou, 
výchovnou, vědeckou či uměleckou práci anebo dlouhodobé vynikající 
působení v  resortu školství. To, že jste dnes tady, vás 
řadí mezi nejlepší z nejlepších. Mezi ty, kteří pomáhají 
zkvalitnit české školství, dokážou posouvat své žáky 
a studenty vpřed a jsou vzorem pro ostatní. Máte můj 
upřímný obdiv a  respekt a  je mi ctí být mezi vámi,“ 
uvedl během slavnostního aktu ministr Balaš.uvedl během slavnostního aktu ministr Balaš.
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Výzkum PIAAC
Nivnice se zapojí do prestižního Meziná-

rodního výzkumu dospělých PIAAC

Během září 2022 až července 2023 bude 

v Nivnicích probíhat prestižní Mezinárod-

ní výzkum dospělých PIAAC, který pořá-

dá Organizace pro hospodářskou spolu-

práci a rozvoj (OECD). Česká republika se 

výzkumu účastní společně s  více než 30 

zeměmi z celého světa. Výzkum realizuje 

Národní pedagogický institut ČR z pově-

ření Ministerstva školství.

Na vybrané domácnosti se v  této době ob-

rátí tazatelé výzkumných společností STEM/
MARK a MEDIAN. Rozhovor s tazatelem bude 
trvat přibližně dvě hodiny. Každý respondent 
obdrží za účast ve výzkumu fi nanční odměnu 
800 Kč. Pro úspěch výzkumu je zásadní, aby se 
co nejvíce oslovených domácností do výzku-
mu zapojilo, neboť jsou vybrané právě ony 
a podle mezinárodní metodiky nemohou být 
nahrazeny. Data budou uchována jako přísně 
důvěrná, budou zpracována hromadně a po-
užita výhradně pro účely výzkumu.
Cílem výzkumu je zjistit, jak jsou občané 
v  jednotlivých zemích připraveni na výzvy 

současné doby, jako jsou změny na trhu 
práce či rostoucí využívání digitálních tech-
nologií v  práci i  mimo ni. Výzkum se proto 
zajímá o  pracovní zkušenosti a  vzdělává-
ní, ale i  o  uplatňování různých dovedností 
v  každodenním životě. Výsledky výzkumu 
dají zpětnou vazbu českému vzdělávacímu 
systému, ukáží, kde jsou naše silné a  slabé 
stránky a  kde je vhodné upravit vzdělávání 
tak, aby lépe odpovídalo našim současným 
potřebám.
Podrobnosti o  výzkumu a  kontaktní údaje 
jsou uvedeny na stránkách www.piaac.cz
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V polovině června jsme oslovili místní stolaře 
s žádostí o sponzorský dar ve formě dvou no-
vých desek na stoly pod pergolu. V minulém 
roce nám krupobití zničilo střechu na stávající 
pergole. Během roku, než došlo k opravě stře-
chy, velmi utrpěl nábytek pod pergolou. Déšť, 
vlhkost, zima a horko si vybrali svou daň. 
Oslovili jsme celkem tři stolařství, když jsme 
uspěli. Pan Marek nám desky nejen přislíbil, 

ale i nařezal, opracoval a osobně dovezl. 
Náš pan údržbář Josef Velecký na desky 
přešrouboval nohy a stoly mohou sloužit 
klientům při pobytu venku. 
Ještě jednou děkujeme fi rmě Stolařství  
Miroslava Marka za sponzorský dar. Za 
všechny klienty charitního domu mu pa-
tří velký dík. 

Jarmila Kubáňová

Pana starostu jsme pozvali na charitní dům, aby naše klienty sezná-
mil s projekty a výstavbou, které se povedly a co se ještě v Nivnici 
chystá.
Pan starosta se na přednášku pečlivě připravil. Přinesl natištěné různé 
fotografi e, se kterými nás pak seznamoval. Nejdříve se dotkl aktuál-
ně nejožehavějšího tématu – energií. Jaké jsou výhledy do bu-
doucna, co nabízí stát, jaká je realita. 
Pak nás seznámil s renovací okolních rybníků a nádrží, vysáze-
ním nových větrolamů, plánovanou rekonstrukcí kapličky „na 
Hůrce“. Zmínil také opravu školy a školky, opravy odpadů a sil-
nic. Také zmínil překážky při navyšování kapacity školky. 
Mezi další plány do budoucna patří vystavění domu s pečo-
vatelskou službou. Podporované bydlení pro seniory, kte-
ré se vloni otevíralo, získalo třetí cenu v kategorii domy pro 
bydlení. Na pana starostu jsme se s klienty obrátili s prosbou 
o rekonstrukci chodníků před charitním domem i do zahrady. 
V příštím roce oslaví charitní dům 25. výročí od otevření, tak 
abychom měli všechno v  pořádku. Chodníky vlivem sucha 
různě sedly a jsou pro samostatnou chůzi našich klientů ne-
bezpečné. Pan starosta vyslechl naši prosbu s příslibem, že 
v této věci určitě něco podnikne. Panu starostovi jsme podě-
kovali za opravenou pergolu, za udržování charitního domu, 
protože v něm klienti mohli nalézt domov.

Klienti dostali pozvánku na blížící se hody – na výstavu paní Gregů-
rové, výstavu veteránů motorek, tradiční výstavu drobného zvířectva 
a zábavy. 
Pokud to půjde, v zimě přijde pan starosta na charitní dům znovu, ale 
s různými krátkými fi lmy Nivnice z dronů.

Jarmila Kubáňová

Minulý týden v  úterý jsme znovu s  klienty 
grilovali. Využili jsme pěkného počasí a ten-
tokrát jsme si dali maso na grilu místo oběda. 
Venku bylo velmi příjemně. Po obědě přišla 
na řadu káva na zahradě. Abychom po dob-
rém jídle neuspali své mozky, pustili jsme 
se do společenské hry „město, jméno, zvíře, 
věc“. Hra byla velmi zábavná. Čas rychle utí-
kal, zahradu jsme opouštěli až kolem třetí 
hodiny.
Tento týden jsme se pro změnu věnovali 
pečení. Začínají dozrávat jablka, tak jsme se 
ženami v  jídelně připravily těsto a  pánové 
nám nastrouhali jablka. Každý nějak přidal 
ruku k dílu a práce se nám dařila. Z těst jsme 
udělali šest krásných štrůdlů. Podávali jsme 

je jako zákusek k odpolední kávě. Podob-
né aktivity klienti vítají, protože dílo jejich 
rukou chutná a den rychleji uteče.
Se ženami také připravujeme páranou 
vlnu na pletení, kterému se chceme věno-
vat za podzimních dní. Už máme vymyš-
leno, co budeme plést – dětské botičky. 
Někteří se to budou teprve učit, ale všech-
no se počítá. Také máme domluveno husí 
peří na výrobu „mašlovaček“. Výrobky pak 
plánujeme prodat na misijním jarmarku 
ve spolupráci s Misijním klubkem. Z vydě-
laných peněz budeme zase moci udělat 
radost některým dětem na Vánoce. 

Jarmila Kubáňová

Nové stoly v CHD Nivnice

Beseda s panem starostou

Aktivity v Nivnici

Charitní dům sv. Andělů strážných 
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Vážení a milí, 
začíná nový školní rok 2022/2023, do kterého 
vstupujeme s  velkým očekáváním, jaký asi 
bude, o jaké zážitky se obohatíme. 
Ráda bych vám, jako každý rok, nastínila, co 
nás v  novém školním roce čeká. Nejdříve se 
ale pojďme krátce ohlédnout za uplynulým 
školním rokem. Ten bychom mohli vystihnout 
třemi jednoduchými slogany: Hurá zpátky ve 
škole, Cesta za J. A. Komenským, Oprava bu-
dovy horní školy. 
Vezměme to ale pěkně popořádku

Hurá zpátky ve škole 

Ano, konečně jsme po roce a  půl opustili 
obrazovky notebooků, počítačů a chytrých 
telefonů a žáci se mohli opět vzdělávat ve 
školních kolektivech během přímé výuky. 
Sice jsme museli až do 19. února provádět 
screeningové testování žáků na Covid-19, 
nosit ve společných prostorách roušky, 
na podzim jsme měli některé žáky a  tří-
dy v  karanténě, ale to se dalo zvládnout. 
Všichni jsme totiž byli moc rádi, že máme 
zase běžnou výuku a  můžeme komuniko-
vat tváří v tvář a prožívat věci, které online 
výuka neumožňuje. Školní rok 2021/2022 
jsme zahájili slavnostním shromážděním na 
nádvoří dolní školy a hned jsme se naplno 
vrhli do práce. Procvičili jsme učivo z doby 
distanční výuky a plynule jsme na něj navá-
zali. U žáků byl kladen důraz na socializaci 
po dlouhé době odloučení a  na posílení 
učebních a  školních návyků. Lze konstato-
vat, že se žáci do přímé výuky ve škole bez 
výraznějších problémů zapojili. 

Cesta za J. A. Komenským

Událostí roku byly oslavy 430. výročí naro-
zení J. A. Komenského. Naše škola pořáda-
la v  březnu dvě velké akce pro veřejnost. 
Sobotní koncert Vivat Comenius se konal 
v  místním kostele a  nabídl spojení hudby 
kytarového virtuóza Štěpána Raka s citace-
mi z díla Komenského. V neděli pokračovaly 
oslavy v Besedě kulturním programem Ces-
ta za J. A. Komenským, kterého se účastnil 
ministr školství, vedení obce Nivnice a také 
náš pan farář. Jarmark a  výstava výrobků 
žáků, drobné občerstvení, zpěv školního 
sboru, tanečky, divadelní scénka, kvíz, ky-
taristé, a  dokonce i  návštěva samotného 
Komenského, to všechno bylo k  vidění. 
Moderátoři okořenili program příjemným 
humorem, publikum se dobře bavilo. Obě 

Slovo ředitelky školy
akce završily dlouhodobý stejnojmenný 
projekt, který byl zaštítěn Zlínským krajem. 
Škola byla za realizaci obou akcí odborný-
mi institucemi a  veřejností velmi oceněna, 
dlouho zaznívala na naši adresu slova chvá-
ly a poděkování.   

Oprava budovy horní školy

Velkou výzvou pro nás byla oprava budovy 
horní školy, která nás provázela od 28. břez-
na až do konce letních prázdnin. Komplet-
ně se renovovaly všechny vnitřní prostory. 
Však si to školní budova po mnoha letech 
zasloužila! 

Co dalšího se událo v roce 2021/2022?

Rozlehlý komplex tří budov se sportov-
ním areálem, 5 tříd mateřské školy, 17 tříd 
základní školy, 3 oddělení školní družiny, 
školní jídelna, školní jídelna-výdejna a  64 
zaměstnanců, 338 žáků v ZŠ a 109 dětí v MŠ, 
to je nivnická škola, která patří k největším 
v okrese. 
Vedení školy úspěšně zajistilo účast ško-
ly v  několika dotačních programech, díky 
kterým se bylo možné pořídit nové školní 
pomůcky. V ZŠ jsme čerpali fi nance na digi-
tální techniku, v MŠ jsme z dotací nakoupili 
pomůcky pro badatelskou přírodovědnou 
výuku a  nový interaktivní panel. Dotační 
program EU Erasmus+ umožnil jazykové 
kurzy v  zahraničí pěti učitelům cizích ja-
zyků. Od září 2021 jsme začali učit novou 
informatiku, jejímž cílem je zdokonalení 
digitálních kompetencí žáků a  seznámení 
se základy programování. V  dílnách hoši 
vyrobili sedačky na školní chodby a další vý-
robky. Děvčata se naučila šít na stroji a otá-
čet se v žákovské kuchyňce. Školní zahradu 
jsme využívali k  odpočinku, k  badatelské 
výuce a  pěstování zeleniny ve vyvýšených 
záhonech. 
Výborné výsledky na sebe nenechaly dlou-
ho čekat. Opakovaně jsme získali titul ev-
ropská jazyková škola za úspěšnou realizaci 
e-Twinningových projektů. Velkou radost 
nám udělalo ocenění jazykového projektu 
cenou Quality Label a  získání certifi kátu 
evropské jazykové školy! Poděkování patří 
učitelkám anglického jazyka, které vedou 
naše žáky ke konverzaci a spolupráci s žáky 
zahraničních škol prostřednictvím ICT. Naši 
žáci školu skvěle reprezentovali v soutěžích 
a olympiádách na úrovni okresu, kraje a také 
v národním kole! Dařilo se jim v olympiádě 

z  matematiky, fyziky, ze-
měpisu, dějepisu, němec-
kého, českého, anglické-
ho jazyka, výtvarných, 
literárních a sportovních 
soutěžích. Velký úspěch 
měl barevný minivolej-
bal, který se probojoval až do národního 
kola a přivezl si medaile. 
Pochvalu třídního učitele dostalo celkem 
87 žáků, pochvalu ředitelky školy a Nivnic-
ký oříšek 10 žáků. Žák devátého ročníku Jan 
Miškar obdržel Ocenění Zlínského kraje. Na 
střední školy s maturitou bylo úspěšně při-
jato 76 % žáků 9. ročníku. 
V  průběhu roku jsme uspořádali mnoho 
mimoškolních akcí, abychom žákům vyna-
hradili izolaci z  předchozích let. Proběhly 
dva lyžařské výcvikové kurzy (pro žáky 7. 
a  8. ročníku), zájezd do Anglie, školní vý-
lety a  různé exkurze. Zorganizovali jsme 
Sprinterský víceboj, Velikonoční fl orbalový 
turnaj, Dětský den a další sportovní a vzdě-
lávací akce. Žákovský parlament pro své 
spolužáky připravil kulinářskou mezitřídní 
soutěž Fruitchef, během které žáci proje-
vili své kuchařské vlohy. Po tříleté odmlce 
jsme si zatančili na Májové veselici a potěšili 
se polonézou našich deváťáků. Byl to krás-
ný a  radostný zážitek. Nabídka zájmových 
kroužků byla pestrá, žáci tak mohli rozvíjet 
své dovednosti a užívat si radost ze společ-
ného setkávání.

Co nás čeká ve školním roce 2022/2023? 

Naše základní škola se rozroste o další  tří-
du, protože otevřeme dvě třídy prvňáčků. 
Celkem budeme mít už 18 tříd. Přivítáme 
novou paní učitelku Mgr. Eriku Štěpáníko-
vou, která bude učit prvňáčky, a Mgr. Tere-
zu Provodovskou, která posílí pedagogický 
tým horní školy. 
V novém školním roce navážeme na dobré 
výsledky vzdělávání, které naše škola proka-
zuje. Budeme učit žáky moderně i tradičně, 
hlavně však tvořivě s  důrazem na názor-
nost, praktičnost a všestrannost. Uskuteční-
me projektové dny, sportovní a mimoškolní 
akce. Kvalitní výukou budeme dál dělat naší 
obci a Komenskému dobré jméno.
Do nového školního roku přeji všem, ať 
vykročí tou správnou nohou, pedagogům 
pevné nervy a tvořivou mysl, žákům zvída-
vost a  pracovitost a  rodičům trpělivost při 
podpoře svých dětí.

PhDr. Šárka Mikesková
ředitelka školy

e-
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Léto a prázdniny jsou už za námi a my jsme ve školce kromě 
nových kamarádů, kteří se stále ještě rozkoukávají a zvykají 
na nové kamarády, přivítali také ty, kteří už ví, co je ve ško-
ličce čeká…..
První dny ve školce byly ve znamení povídání o zážitcích z prázd-
nin. A aby nám ve školce bylo spolu hezky, vytvořili jsme si společ-
ně v každé třídě „Pravidla třídy“.
Zašli jsme se podívat na Podzimní výstavu, Výstavu hub a dokon-
ce jsme navštívili i kouzelnické vystoupení. V pondělí 26. 9. 2022 se žáci 5. ročníku zúčastnili fl orbalového tur-

naje v Uherském Brodě. I přes velké zklamání, kdy jsme v úvodním 
zápase prohráli se silným soupeřem z Uh. Ostrohu (mimochodem 
vítězem celého turnaje), jsme se nevzdávali a  s  každým dalším 
zápasem se zlepšovali. Nakonec jsme vybojovali 4. místo. Dětem 
patří poděkování za mimořádné nasazení, se kterým vstupovaly 
do každého zápasu.

Ve čtvrtek 1. září se na nádvoří dolní školy konalo slavnostní zahájení školního roku 2022/2023. Prvňáčky přivítaly paní učitelky v krásně 
vyzdobených třídách a nechybělo ani šerpování. Přejeme všem hodně školních úspěchů a radostí.

Školička

Florbalový turnaj žáků I. stupně 

Zahájení školního roku

do každého zápasu.
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Slavnostní přestřižení pásky a asi dva tisíce návštěvníků, to byl Den otevřených dveří v budově horní školy v sobotu 10. září 2022. Starší za-
vzpomínali na svá školní léta, mladší zvědavě pokukovali po učebnách, ve kterých se budou učit, a ti nejmenší se proběhli po prostorných 
a krásně vyzdobených chodbách. Děkujeme všem za hojnou účast!

Den otevřených dveří v ZŠ

a ás ě y dobe ýc c odbác . ě uje e všem za hojnou účast!še a

i i
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Děti z 1.B se velmi rychle zadaptovaly na nové školní prostředí a ak-
tivně pracovaly při různých činnostech. Např. v  českém jazyce si 
osvojily již první písmena a také některé slabiky, které si zkoušely 
také vymodelovat z plastelíny. V matematice si vlastnoručně vyro-
bily početní divadélko, na němž si vyzkoušely pravo-levou orienta-
ci, orientaci v prostoru a číselnou řadu 1 - 5. Dále si zahrály hru na 

kalkulačky a naučily se písničku ,,O Rybáři“ ve které počítaly rybič-
ky. Ve výtvarné výchově kreslily naši školu a vyzkoušely si různými 
technikami malovat ovoce. V hudební výchově si zpívaly a povídaly 
o hudebních nástrojích. Např. hudebně -pohybovou činností ztvár-
nily písničku ,,Měla babka čtyři jabka“. V tělesné výchově je zabavily 
míčové hry a úspěch měla také překážková dráha. 

Kluci obsadili výborné 3.místo. Nivnice-Staré Město 3:1, AC UB 0:3, 
Na Výsluní UB 7:0, semifi nále Sportovní UH 1:10 a o 3. místo Boj-
kovice 6:2. Vítězem se stal AC UB, 2. místo Sportovní UH, 3. místo 
Nivnice, 4. místo Bojkovice, 5. místo Uherský Ostroh, 6. místo Staré 
Město, 7. místo Mariánské UB, 8. místo Na Výsluní UB.

Děvčata nepoznala hořkost porážky a ve fi nálovém zápase udo-
lala Uherský Brod 2:1. Dívky se tak staly vítězkami okresu a po-
stupují na krajské fi nále. Sestava: A. Aubrechtová, E. Mahdalová, 
V. Beníčková, M. Strommerová, J. Volná, S. Lysoňková, M. Liznová.

V  pátek 7. 10. se žáci druhých tříd vy-
pravili do skanzenu Rochus, kde je če-
kal výukový program na téma „ Dřevo 
je můj chléb.“ Pro žáky byla připravena 
různá stanoviště, kde jim zkušení od-
borníci přiblížili význam stromu jako 
zdroje obživy jak pro člověka, tak pro 
různé druhy živočichů. Také dětem 
představili zajímavé odrůdy ovocných 
stromů, které se dříve v  našem kraji 
pěstovaly. Dále mohli žáci nahlédnout 
pod ruku zkušeným řemeslníkům, pro 
něž je dřevo hlavním zdrojem obživy, 
a  také ochutnali různé ovocné po-
krmy, včetně čerstvého jablečného 
moštu, který si sami zkusili vylisovat.

Září v 1. B

Okresní fi nále ve fl orbalu 21. 9. 2022 

Uherský Brod 

Volejbal dívek v Bojkovicích 7.10. 

Podzim u druháčků - Skanzen Rochus

ci, orientaci v prostoru a číselnou řadu 1  5. Dále si zahrály hru na míčové hry a úspěch měla také překážková dráha.na m

Město, 7. místo Mariánské UB, 8. místo Na Výsluní UB.

krmy, včetně čerstvého jablečného
moštu, který si sami zkusili vylisovat.

kanzen Rochus

V. Beníčková, M. Strommerová, J. Volná, S. Lysoňková, M. Liznová.
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Na republikové fi nále se kvalifi koval za jed-
notlivce do kategorie starších žáků z  naší 
školy Adam Petráš. RF je složeno z  deseti 
disciplín, které žáci plní ve dvou dnech. Prv-
ní den byl sprint na 60 m, skok daleký, shy-
by, skoky přes švihadlo a  hod medicimba-
lem, druhý den byl na pořadu hod kriketo-
vým míčkem, kliky, leh sedy, trojskok a běh 
na 1000 m. Tento víceboj je tedy zaměřený 
rychlost, vytrvalost, sílu a obratnost.
Ve středu 7. 9. proběhlo ubytování na kole-
jích Purkyňova a večeře v menze VUT Brno, 
poté se vedoucí vydali na technickou pora-
du a závodníci nacvičili nástup na slavnost-
ní zahájení závodu, který se konal ve spor-
tovním areálu VUT.
Ve čtvrtek po snídani jsme spěchali na slav-
nostní zahájení, které bylo naplánováno na 
9 hodin. Nástupu se účastnili všichni závod-
níci, jejich učitelé a  pozvaní olympionici, 
kteří po celé dva dny měli nad závodníky 
při sportování dohled. Závody odstartova-
la hymna a  olympijský slib, který přednesl 
jeden ze závodníků a zahajovací projev Šár-
ky Kašpárkové, jako hlavní organizátorky, 
předsedy OV ČR J. Kejvala, Martina Doktora, 
primátorky města Brna a  hejtmana Jiho-
moravského kraje. Své slovo také přednesli 
policejní prezident a generál našeho vojska. 
Mimochodem policisté a vojáci vykonávali 
technickou četu. Vše moderoval po celé dva 
dny známý sportovní komentátor Štěpán 

Republikové fi nále v Olympijském víceboji – Brno 7. 9. – 9. 9. 2022
Škorpil. Pak nám na stadión přiletěli para-
šutisté a závody mohly začít. Adam si tento 
den vytvořil tři osobáky, ve dvou disciplí-
nách trošinku zaostal a  po prvním dnu se 
usadil přesně uprostřed startovního pole. 
Celkem startovalo v  jeho kategorii 138 zá-
vodníků. Dále 45 družstev + dvě družstva 
ukrajinská a mnoho dalších závodníků v ka-
tegoriích jednotlivců. Celkem se účastnilo 
700 sportovců. Kolem půl šesté na stadión 
přijeli na exhibici současní sportovci, kte-
ří si za velkého povzbuzování vyzkoušeli 
pár disciplín. Byli to třeba Adam Sebastian 
Helcelet, Adam Svoboda, Lukáš Rohan, Ja-
kub Holuša, Tomáš Bábek, Petr Švancara, 
Vendula Hopjáková, Lucie Svěcená, Denisa 
Rosolová Helceletová a  další. Kolem 19.30 
jsme se dostali na ubytování.
V pátek jsme šli na snídani už v půl sedmé, 
protože závody začínaly v osm hodin, a to 
společným rozcvičením zumbou. Dalších 
pět disciplín bylo naplánováno do 15.00, 
kdy proběhly závěrečné běhy na 1000 m. 
Během dne probíhala autogramiáda býva-
lých olympioniků. Adam tento den zabo-
joval a  posunul se o  dvacet míst do první 
padesátky, a  to na konečné výborné 49. 
místo. Ve všem si opět udělal osobní rekor-
dy. Slavnostní zakončení proběhlo opět 
společným nástupem. Vyhlašovaly se nej-
lepší družstva a jednotlivci. Poosmé v řadě 
to vyhrála škola OSKOL Kroměříž, před 
Opavou, Břeclaví, 

Táborem a  Prahou a  dalšími školami. Také 
proběhlo vyhlášení ankety Gesto fair play. 
Společnost Sazka nejlepší čin ohodnotila 
zbrusu novým kolem, který Natálii Koso-
vé předala Šárka Strachová, předsedkyně 
Českého klubu fair play. „Žákyně ZŠ Karla IV. 
Z Nového Bydžova v závodě na 1000 metrů 
pomohla omdlévající soupeřce. Počkala na 
pomoc a  teprve potom závod dokončila,“ 
prozradila Šárka Strachová. V tomto duchu 
si při závodech všichni pomáhali, hecovali 
a fandili, podobně, jak to dělají desetibojaři 
a  sedmibojařky při profesionálních závo-
dech. Proto také vznikla mnohá přátelství 
napříč republikou.
Večer jsme dorazili do Nivnice, unavení, ale 
spokojení s předvedeným výkonem a nabití 
zážitky z tak velkého závodu. Proto bych byl 
rád, kdyby se i někomu jinému a nejraději 
i celému družstvu podařilo postoupit třeba 
už na další ročník RF.

Opavou, Břeclaví,
OSKOL Kroměříž, před 

i i

už na další ročník RF.
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ZŠ Vlčnov má od letošního školního roku dvě nová 
venkovní hřiště. Na první atletické závody pozvali 
i žáky naší školy, kteří soutěžili ve čtyřech disciplí-
nách: sprint, hod, skok a vytrvalost. Sčítalo se po-
řadí závodníků a  vítězem se stal žák s  nejnižším 
číslem. Na stupních vítězů jsme měli 6 závodníků.
1. místo – Robin Kment (2.A), Nikol Lukešová 

(4.A), David Zálešák (5.B)

2. místo – Ondřej Zetka (3.A), Michal Anderle 

(4.A), Karolína Vaškových (5.B)

Celé družstvo si nakonec odvezlo stříbrné medai-
le. Od vítězného Dolního Němčí nás dělily pouze 2 
body. 
Děti měly čas využít všech nových prvků na hřištích 
a zahrát si hry společně s kamarády z okolních škol. 
Doufejme, že se tyto závody stanou ve Vlčnově tra-
dicí.

Vlčnov – Meziškolní víceboj žáků 1. stupně (6.10.)ů 1. stupppppně (((6.100..)))))

Základní škola v Nivnici přivítala žáky 
v nových prostorách - rozhovor   
Žáci 2. stupně Základní školy J. A. Komenské-
ho Nivnice usedli v pondělí 12. září 2022 po 
prodloužených prázdninách zpět do lavic. 
Budova 2. stupně, jak říkáme u nás v Nivnici 
horní škola, prošla rekonstrukcí a v celé své 
kráse se otevřela pro veřejnost v sobotu 10. 
září během Dne otevřených dveří. 
Zašel jsem se do naší nivnické školy podívat, 
zavzpomínat na školní léta a  popovídat si 
s paní ředitelkou PhDr. Šárkou Mikeskovou.

Dobrý den, paní ředitelko, jsem rád, že 

má naše škola důstojný moderní vzhled. 

Udělalo se hodně práce, můžete mně 

říct, jak opravy probíhaly? 

Dobrý den, pane Šik, vítám Vás v naší krásné 
škole. Máme za sebou kus obrovské práce 

a jak vidíte, výsledek stojí za to. Práce zača-
ly 28. března a  trvaly až do konce letních 
prázdnin. Opravy byl komplexní. Bouraly se 
podlahy, měnila se celá elektroinstalace, vo-
doinstalace, odpady, proběhla izolace a be-
tonáž podlah v suterénu, výměna osvětlení, 
dveří, oprava stěn a mnoho dalších věcí, a to 
ve všech vnitřních prostorách. V  první fázi 
od března se začala opravovat původní sta-
rá část budovy a od června se práce rozšířily 
do přístavby, do školní jídelny a kuchyně.

A co naši žáci, jak jste vlastně vyučovali, 

když vám chyběly učebny?

Ano, to byl náročný úkol, který jsem řešila. 
Musela jsem promyslet a  zorganizovat vý-
uku tak, aby bylo možné opravy realizovat 

v  rámci podmínek dotace v  určitém čase. 
Učili jsme v  omezených prostorách, měli 
jsme k dispozici jen čtyři učebny, proto jsme 
zavedli tzv. dvoufázovou výuku, kdy žáci 
horní školy chodili střídavě na ranní a  od-
polední vyučování. Vedení školy a sborovna 
se přesunuly do učebny informatiky, peda-
gogové se seskupili do tří kabinetů, ve škol-
ní jídelně jsme měli přesný časový rozpis 
stravování a  školní družinu jsme dočasně 
přesunuli na dolní školu. Školní rok jsme na 
horní škole ukončili už 10. června a stavební 
práce se tak mohly rozšířit do celé budovy. 
Stálo nás to mnoho úsilí, ale je to úspěšně 
za námi! Vyučující opět prokázali, že umí 
výborně spolupracovat. Celou náročnou or-
ganizaci výuky a stěhování mezi budovami 
jsme zvládli na jedničku.

p , y y
jsme zvládli na jedničku.
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Jak se podařilo celou akci fi nancovat, po-

mohl vám zřizovatel školy? 

Ano, zřizovatel zajistil projektovou doku-
mentaci a koordinoval sled oprav. Zřizova-
teli školy patří poděkování za dobrou spolu-
práci a za to, že se do tak náročného úkolu 
pustil. Přestože modernizace budovy horní 
školy proběhla v rámci dotačního projektu 
„Oprava základní školy J.A.K  Nivnice“, fi -
nanční spoluúčast obce byla nezbytná. 

Dnes je obecně nedostatek řemeslníků. 

Nechyběli vám ve škole během oprav? 

Jaká byla spolupráce s dodavateli?

Průběžně několikrát denně jsem situaci na 
stavbě sledovala, také během letních prázd-
nin. Zcela korektně Vám mohu říct, že lze 
považovat za zázrak, že se opravy podařilo 
v tak krátkém vymezeném čase zvládnout. 
Pracovní nasazení řemeslníků bylo neuvě-
řitelné, na stavbě jich denně bylo několik 
desítek. Pracovalo se od časných ranních 
hodin až do večera, ve všední dny i  o  ví-
kendu. Stavební fi rma 3VaH si zaslouží za 
zvládnutí celého procesu velké poděková-
ní. To patří také fi rmě Zdráhal Interiér, která 
nám pomohla s opravou školního nábytku. 
Díky vysokému pracovnímu nasazení řeme-
slníků se podařilo opravy do konce letních 
prázdnin zvládnout. 

Vidím, že opravy byly rozsáhlé. Bylo 

něco, co vás překvapilo nebo potrápilo?

V budově staré 85 let se během oprav na-
razilo na několik nepředvídaných stavebně 
technických situací, které se musely vyřešit 
a  samozřejmě se tím zvýšil objem oprav. 
Například jsme nad rámec určených prací 
provedli sanaci podlahy v části žákovských 
šaten a  opravili přívod vody do školní ku-
chyně. Značné trápení nám způsobilo prů-
běžné stěhování školního nábytku, které 
jsme museli zvládnou ve většině sami vlast-
ními silami, a to v převážně ženském kolek-
tivu vůbec nebylo jednoduché.

Vaši žáci si užili delší prázdniny. Proč bylo 

nutné posunout začátek nového školní-

ho roku? Co na to říkali žáci a rodiče?

Stavební práce sice byly na konci srpna ho-
tové, ale v souvislosti s výukou bylo potřeba 
připravit ještě mnoho dalších věcí – provést 
bezpečnostní a požární revize, přestěhovat 
nábytek do kabinetů a  učeben, přenést 
a  uklidit učební pomůcky, smontovat re-
gály, připevnit tabule, instalovat projekto-
ry a počítače, přivrtat nástěnky, zprovoznit 
šatny, všechno označit, uklidit. Na to jsme 
potřebovali časový prostor. Žáci horní školy 
měli v souladu se školským zákonem a po 
projednání se zřizovatelem uděleno ředi-
telské volno. To využili k  přípravě školních 
pomůcek a splnění úkolů, které pro ně vy-
učující připravili ve formě pracovních listů 
ze základních vyučovacích předmětů. Rodi-
čům tímto děkuji za trpělivost a pochopení. 

Tak mě napadá, proč jste na první týden 

v září nezavedli online výuku, se kterou 

má škola dobré zkušenosti?

Ano, distanční vzdělávání by bylo vhodným 
řešením. Bohužel jsme ho nemohli pou-
žít, protože to školský zákon neumožňuje. 
Základní školy mohou totiž učit distančně 
pouze z důvodu krizového opatření vyhlá-
šeného podle krizového zákona, nebo z dů-
vodu nařízení mimořádného opatření podle 
zvláštního zákona, anebo z důvodu nařízení 
karantény podle zákona o ochraně veřejné-
ho zdraví. Jiné užití distančního vzdělávání 
(online výuky) momentálně v  základních 
školách není možné. 

Jak budete nové zařízení školy využívat?

Opravy nám umožnily lépe uspořádat 
umístění kabinetů a  učeben. Například tři 
kabinety jsme přesunuli do jiných prostor 
a  všechna oddělení školní družiny se nyní 
nachází v suterénu, což je z organizačního 
hlediska praktičtější. Ve druhém podlaží 
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t u ůbec eby o jed oduc é.

jsme zřídili tzv. multifunkční učebnu. Tu 
budeme využívat pro výuku hudební vý-
chovy, šití na stroji a pro jiné vzdělávací akti-
vity, které si vyžadují netradiční uspořádání 
učebny. 

Vy jste se, paní ředitelko, ujala své funkce 

v  nelehké době. Během posledních čtyř 

let jste musela řešit několik technických 

havárií, které se ve staré školní budově 

objevily. Potýkala jste se s  náročnými 

covidovými opatřeními, s  inkluzí ukra-

jinských žáků, s obrovskou rekonstrukcí 

školní budovy a  nyní je tu energetická 

krize. To je docela mnoho problémových 

situací na tak krátkou dobu a Vám se vše 

daří bravurně zvládat a ještě jste ve škole 

zorganizovali příkladnou oslavu výročí 

narození J. A. Komenského. Dokonce Vaši 

dlouhodobou kvalitní pedagogickou 

práci ocenilo ministerstvo školství, které 

Vám udělilo Medaili MŠMT v I. kategorii. 

Škola, která nese jméno Komenského 

si dobrého lídra ve svém čele zaslouží. 

Vím, že Vás nivničtí občané kladně přijali 

a Vaši práci oceňují. Co nového plánujete 

v dalším období?

Ještě nás čeká modernizace odborných uče-
ben a prostor dolní školy. Uvidíme, jak do-
padnou dotační projekty a kdy bude možné 
práce zahájit. Ve vzdělávání navážeme na 
dobré výsledky, které naše škola prokazuje. 
Budeme učit žáky moderně i tradičně, hlav-
ně však tvořivě s  důrazem na názornost, 
praktičnost a  všestrannost. Uskutečníme 
projektové dny, sportovní a  mimoškolní 
akce. Kvalitní výukou budeme dál dělat naší 
obci a Komenskému dobré jméno.

Paní ředitelko, děkuji Vám za rozhovor a pře-
ji Vám do další pedagogické práce hodně 
zajímavých nápadů a ať se všem v nových 
prostorách školy dobře daří.

Karel Šik



Max. t. Min.t. A Ld M Lt T Tn Ø vítr
Max. 

rychlost 
větru

Náraz
větru

88,4 21,1 37,3 8,4 6 22 14 1,0 m/s 11,2 m/s 14,8 m/s

Max. t. Min.t. A Ld M Lt T Tn Ø vítr
Max. 

rychlost 
větru

Náraz
větru

70,5 21,2 35,9 9,8 4 26 10 0,8 m/s 9,0 m/s 14,8 m/s

Max. t. Min.t. A Ld M Lt T Tn Ø vítr
Max. 

rychlost 
větru

Náraz
větru

76,7 13,6 28,4 0,9 5 0,6 m/s 10,8 m/s 20,2 m/s

Počasí
Počasí u nás v červenci 2022

Počasí u nás v srpnu 2022

Počasí u nás v září 2022

Legenda počasí
 srážky v mm

  průměrná teplota ve stupních celsia (Po-
čítáme ji ze tří čtení teploměru  v  7:00, 
14:00 a  21:00h. Večerní pozorování se 
bere do součtu dvakrát a  výsledek se 
dělí čtyřmi). Průměrná měsíční teplota se 
počítá s průměrných teplot jednotlivých 
dnů. Průměrná roční teplota se počítá 
z průměrných teplot jednotlivých měsíců.

Max. t. udává největší teplotu ve stupních celsia, 
která byla dosažena v měsíci

Min. t.  udává nejnižší teplotu ve stupních celsia, 
která byla dosažena v měsíci

 jasný den (max. 20% oblohy kryté)
 zamračený den (zataženo 80-100%)

 souvislá sněhová pokrývka
 nesouvislá sněhová pokrývka
 bouřka

A arktický den (během 24 hodin teplota stá-
le nižší než -10°C)

Ld  ledový den (celý den pod 0°C)
M mrazový den (část dne pod 0°C)
Lt letní den (část dne 25 °C a více)
T tropický den (část dne 30°C a více)
Tn tropická noc (teplota neklesne pod 20°C)
Ø Vítr  průměrná rychlost větru za měsíc v m/s

Max. rychlost větru 
největší rychlost v  m/s, kterou vítr dosáhl během 
měsíce
Náraz větru 
největší náraz větru v m/s v daném měsíci
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Ukázka dalších mraků s popisem: 

ARCUS 

Pokud se na spodním okraji cumulonimbu 
vytvoří horizontální válec ve tvaru protáh-
lého pásu (zvláštnost zvaná arcus), je nutné 
počítat s  prudkými nárazy větru a  pořád-
ným lijákem.

ALTOCUMULUS (česky vysoká kupa) 

Většinou má podobu valounů, vln nebo 
oblázků. Srážky nepřináší a pro vývoj počasí 
příliš významný není.

STRATOCUMULUS (česky slohová kupa)

Skládá se z částí, které připomínají valouny, dlaždi-
ce nebo oblázky, ale jsou větší než u altocumulu. 
Může z nich výjimečně slabě pršet nebo sněžit, ale 
zpravidla není třeba jim věnovat zvláštní pozor-
nost.

CIRROSTRATUS (česky řasová sloha)

Jde o průsvitný bělavý závoj vláknitého nebo hladkého vzhledu. Vzni-
kají na něm halové jevy, například kruh kolem Slunce. Z oblaku samot-

ného sice neprší ani nesněží, ovšem často souvisí s blížící se frontou 
– do 24 hodin můžou přijít srážky.

zdroj https://www.idnes.cz/cestovani

Vyčtěte z mraků, jaké bude počasí

o 
sí

de počasí

stratocumulusstratocumulus
altocumulusaltocumulus

cirrostratuscirrostratus

arcusarcus
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FOTOREPORTÁŽ
Vítání občánků 25.6. a 17.9.

Farní odpoledne 27.8.

Vrácení kříže a báně na věž kostela 2.8.
Vítání občánků 25.6. a 17.9.

- po necelých třech letech (31.10. 2019) se nám na věž kostela vrátila zrestaurovaná a pozlacená báně i křížá a pozlacen ž

www n i v n i c e c z

Farní odpppppoledne 27.8.
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Setkání rodáků 50-níci  17.9.

Setkání rodáků 60-níci 23. 9.

Obecně prospěšná strašidla 18.9.

Burza dětského oblečení a hraček 4.-6.10.

Výstava pleteme přes hranice 25.9.

 – divadelní komedie, hrálo Ostrožsko-Lhotské divadlo 

tentokrát se burzy zúčastnilo rekordních 40 prodávajících a na prodej bylo 

2000 věcí, prodalo se přes 18%

- mimo prohlídky vystave-ných výrobků si návštěvníci pochutnali na skvělých do-mácích vánočkách a  shlédli hezké a  dynamické vystou-pení nivnických kytaristů a  velmi milé vystoupení slo-venských mladých houslistek

SeSetkání rodáků 50-níci  17.9.
p anice 25.9.

e-
ci 
-
i 
-

ů 

adelní komedie, hrálo Ostrožsko-Lhotské divadlo 

2000 věcí, prodalo se přes 18%

rodáků 60 níci 23. 9.
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Pokračování historie a činnosti oddílu zápasu

Krajský přebor mladšího dorostu volný styl Ho-
donín
Utkání se zúčastnili pouze 3 dorostenci
52 kg: 2. Krajčovič Josef
60 kg: 1. Juráň Stanislav
65 kg: 1. Drha Luboš
Přebor ČR volný styl Vlašim
52 kg: 8. Krajčovič Josef
60 kg: 7. Juráň
65 kg: 4. Drha
Vedoucí Karel Bršlica hodnotí velmi dobře pře-
devším výkon Drhy, který se téměř probojoval 
do fi nále. J. Krajčovič nastoupil ve své váhové 
kategorii proti reprezentantovi ČSSR Vejsadovi, 
a Juráň přes úspěch v minulém roce v této sou-
těži neuspěl, neboť neměl možnost trénovat. 
Přebor ČR staršího dorostu volný styl Vimperk
52 kg: 4. Blaha Petr
65 kg: 7. Hladiš Vladimír
Na základě výborných výsledků oddílu zápasu 
poslal oddíl žádost o přidělení kruhové žíněn-
ky na předsednictvo Československého svazu 
zápasu do Prahy. Na základě těchto výsledků 
a účasti na schůzích svazu v Praze byla tato žá-
dost kladně vyřízená. 
V tomto roce byla také provedena oprava oddí-
lového auta Šedý Šíp, o které se převážně staral 
Josef Májek a Josef Vítek.
Akce během roku: 
4.-11.1. Lyžařský zájezd Lopeník: ubytování na 
chatách Slováckých strojíren, používali jsme 
i saunu a místo studeného bazénu jsme se vá-
leli ve sněhu.
2. 3. Javořina pochoďák žáci.
14.-16.3. Zimní soustředění žáků na Lopeníku
29. 3. Nový Jičín Národní liga muži
11. 5. Bučovice Národní liga muži a krajský pře-
bor žáci
22. 6. Naše oddílové auto zajišťovalo dopravu 
do Dolního Němčí na Filmový festival
22. 8. Večerní soustředění v Lipinách
11. 10. Svatba Josefa Vítka
Nakonec tradiční hodnocení žáků v  oddílu 
z pohledu trenéra. Jako první Májek Jan 147 b, 
Krajčovič Zdeněk 137 b, Bartoš František 124 b, 
Velecký Pavel 119 b, Skyba Jiří 105 b.
Kritérium hodnocení bylo: chování, docházka 
na tréninky, sportovní výsledky: šplh, běh a vý-
sledky na soutěžích.
V roce 1976 se počet členů oddílu moc neliší, 
muži jsou však omlazeni Petrem Blahou, který 
začíná na žíněnce vynikat a je pro zápas ocho-
ten obětovat cokoliv. Dále se mužských soutěží 
zúčastňují Janíček a Hladiš. Mužstvo se rozrost-

lo přechodem dorostenců.
Dorost:
Petr Blaha 57 kg
Jiří Skyba 48 kg
Stanislav Bartoš 50 kg
František Bartoš 45 kg
Ladislav Viceník 48 kg
Pavel Velecký 60 kg
Josef Krajčovič 60 kg
Stanislav Juráň 65 kg
Hladiš 65 kg
Josefík 65 kg
Luboš Drha 65 kg
Josef Čaňo 52 kg
Josef Bršlica 62 kg
Muži hned v polovině ledna odjíždí pod vedením 
Františka Soukeníka do Hradce Králové k ligové-
mu utkání. TJ Nivnice vs Hradec Králové 4:4.

52 kg Srnec výhra
57 kg Blaha výhra
62 kg Plesner výhra
68 kg Janíček prohra
74  kg Májek Josef výhra
82  kg Večerka František prohra
Váhu do 90 a přes 90 jsme neobsadili.
Další utkání Nivnice vs Bučovice 5:2.
52 kg neobsazeno
57 kg Srnec výhra
62 kg Plesner výhra
68 kg  Janíček výhra
74 kg Vítek prohra
82 kg Mahdal výhra
90 kg Májek výhra
Přes 90 kg Večerka prohra
VŽKG Ostrava vs TJ Nivnice 7:1

Za Nivnici bodoval pouze Plesner Karel
TJ Nivnice vs Nový Jičín 3:5

52 kg Srnec výhra
57 kgPlesner prohra
62 kg neobsazeno
68 kg Janíček prohra
74 kg Májek výhra
82 kg Mahdal výhra
90 kg Bršlica prohra
Přes 90 kg  Večerka prohra
TJ Nivnice vs Rudá Hvězda Hradec Králové 6:2

52 kg Srnec výhra
57 kg Blaha výhra
62 kg Bradáč výhra
68 kg Janíček výhra
74 kg Májek výhra
82 kg Bršlica prohra
90 kg Mahdal výhra na body
Přes 90 kg Večerka prohra
TJ Nivnice vs Lokomotiva Trutnov 4:4

52 kg Srnec výhra
57 kg Plesner výhra
62 kg Bradáč prohra

68 kg Janíček prohra
74 kg Májek výhra
82 kg Mahdal výhra
90 kg Bršlica prohra – zranění
Přes 90 kg Večerka prohra – zranění
VŠKG Ostrava 4:4

52 kg Srnec výhra
57 kg Blaha výhra
62 kg Hladiš výhra
68 kg Janíček prohra
74 kg Májek výhra
82 kg neobsazeno
90 kg Blaha prohra
Přes 90 kg neobsazeno
Muži se tak v roce 1976 umístili v národní lize 
volného stylu 4. místě.
Soutěž jednotlivců mužů se v tomto roce účast-
nili pouze (krajský přebor) Májek Josef 1. místo 
ve váze do 74 kg. 1. místo také Srnec Josef do 
52 kg. Přebor ČR 2. místo Srnec Josef do 52 kg.
Žáci jako každý rok mají kvalitní vedení a nej-
lepší podmínky pro trénink, kromě dlouho-
dobé soutěže přeboru kraje se zúčastňují celé 
řady soutěží. Dlouhodobá soutěž žáků ve vol-
ném stylu Brno.
Zde žáci nepodali dobré výkony.
Váha 30 kg: 4. Okrouhlecký Vladimír
32 kg: 3. Hladiš Karel
35 kg: 2. Májek Jan
42 kg: 3. Krajčovič, 6. Haluza
46 kg: 3. Soukeník Pavel
V hodnocení oddílů obsadila Nivnice předpo-
slední místo před Bučovicemi.
Krajský přebor v zápase řecko-římském žáci:
30 kg: 3. Okrouhlecký
32 kg: 3. Hladiš
35 kg: 2. Májek, 6. Skyba, 7. Bartoš
42 kg: 3. Krajčovič
46 kg: 3. Soukeník
Mistrovství ČR ve volném stylu. Za zmínku stojí 
pouze Zdeněk Krajčovič, který skončil na 4. mís-
tě, i když měl na víc. Neznámo, proč nejel Jan 
Májek.
Žáci se zúčastnili Tatranského poháru v Bánov-
cích nad Bebravou. Pěkné výsledky hlavně J. 
Májek, Kováč, Krajčovič a Viceník Ladislav.
30 kg: 5. Okrouhlecký
35 kg: 2. Májek Jan
38 kg: 1. Kováč
42 kg: 2. Krajčovič
46 kg: 3. Bartoš, 6. Soukeník
50 kg: 1. Viceník, 6. Skyba
Umístnění družstev: 1. Baník Previdza, 2. TJ 
Nivnice, 3. Zornica Bánovce nad Bebravou a 4. 
Plastika Nitra
Jelikož se na Slovensku dává volnému stylu 
zelená, jsou tyto utkání cenným přínosem pro 
získaní zkušeností. 

1976



www.n i v n i c e . c z

3131 Září - Říjen  Září - Říjen  55/2022/2022

Jak to u nás bývávalo, nejen ve Smrtné Uličce…

pokračování z minula:

– Nyní něco o televizi: První televizi v Uličce měli 
už v  r. 1956 – Kočicovi/Tinkovi, Kunčíci/říkalo se 
jim Vébři, Laďa Slezák/číšník st. a později, v obdo-
bí 1957 – 62 už toho přibývalo: K. Velecký, Mah-
dal/školník, Friedlovi, Bradáč/elektrikář, Čechovi, 
Franta Tomaneček, Vaculíci/Karel st., Lečbychovi, 
Trtci/Tatíčci, Dočkalovi, ad. Na starém JZD za Pe-
trujovým, jsem viděl první hokejové utkání v tele-
vizi, Mistrovství světa 1957. Bylo nás tam asi 30, 
starších i  mladších z  celé Nivnice. První fotbal 
jsem viděl na Národním výboře, což bylo na jaře 
1958 – byl to přátelský zápas se západním Ně-
meckem. – Něco k místnímu rozhlasu: Ten byl ak-
tivní třeba v r. 1957, po porážce vzpoury v Maďar-
sku, když byli souzeni reakcionáři. – Moc byl roz-
hlas využíván i v období 1957-59, při následném 
přesvědčování do JZD. To se poté hrálo těm, co se 
rozhodli pro vstup, ale oni odcházeli častokrát se 
slzami v očích! Hrávalo se také jubilantům, těm co 
o to požádali, nebo za určitou odměnu. Tak jsme 
mohli slyšet i zahraniční písně – Tulipány z Am-
sterdamu, Vzpomínka na Milana, Granada, aj. Vět-
šinou to bylo milé osvěžení! Hodně se hrály také 
národopisné melodie, předně slovácké – Jožka 
Severin, Boženka Šebetovská… A  zase něco 
o škole: Jedněmi vítána, některými až nenáviděna 
– sám jsem patřil k  průměrným žákům: začínal 
všelijak, zlepšil se ve 4. a 5. třídě, skvělým byl v 6. 
a ještě i 7. třídě a bohužel zase pokles v 8. a 9. tří-
dě, kdy bylo třeba zabrat! I. třída byla chlapecká, 
učila nás Vránová, přísná a  držela na ty hbitější 
žáky. Následně po dva roky jsme už měli smíše-
nou třídu a měla nás Šebestíková z Uh. Brodu, na 
níž nemám dobré vzpomínky; hodně ji ale natrá-
pil, kdo jiný – Franta Máčalík. 4. třída – to byla vy-
nikající učitelka Veselá! V 5. třídě nás učila přísná, 
leč spravedlivá učitelka Šišková. To už jsem se 
zlepšil a měl nakonec jen dvě dvojky. V Měšťance 
byl třídním učitelem Valášek, skvělý češtinář, dále 
Dvořák – ruštinář, zeměpis a dějepis učila Kovářo-
vá, v botanice Kostelková, chemii mimořádně zá-
bavný učitel Staněk. – Z  žáků/žákyň, kdo si jak 
vedl: mimořádně Marie Kovaříková, Anička Sme-
tanová, Jana Velecká/nejkrásnější děvčica!; z klu-
ků: Tonda Šik, Laďa Veselý, Petr Straňák, Mirek 
Tydlačka, ad. – Náboženská výuka byla pouze od 
2. do 7. třídy. Prvním učitelem byl milý kněz Josef 
Rybka z Korytné, následoval nervózní kaplan Po-
spíšil, moderní kaplan Glogar, krátce nás učila ka-
techetka Čivrná, po ní P. Wariš, hodně nás naučil! 
Na Měšťance už jen kaplani – Pělucha, Skácel 
a  Melichárek, všichni dobře vyučující! Měl jsem 
úhledné náboženské sešity, které mi pomáhal vy-
lepšit pěknými kresbami náš Vašek. Též Frantík M. 

měl pěkně vyzdobené sešity, od jejich strýce Karla 
Hladiše. Vzpomínám, že všechny překonal spolu-
žák Staňa Smetana/vnuk kováře Martina S. – až 
nadaný ilustrátor! Jak jen přesvědčivě nakreslil 
Krista Ukřižovaného, že vypadal jak opravdový. – 
Když se tak ohlížím z naší Uličky, byli asi nejúspěš-
nější díky školním snahám: Staňa Trtek/Tatíček, 
Karel Kunčík, Anežka Slezáková, Slávka Hyblero-
vá, Olina Slezáková, Dana Bradáčová; z těch star-
ších – Vašek Lukeš za Stodolama, vyhozený 
z gymnázia v Uh. Brodě, protože byl z lidovecké 
rodiny - budiž žalováno! – Možná čtenáře zaujme, 
alespoň některé, něco o  četbě knih a  o  tisku: 
U nás doma se dosti četlo, tatíček mě četli snad od 
4 roků pohádky od Erbena/ty jsem měl nejradši, 
ale i od Němcové, ale různé pohádky, které Vašek 
koupil jako sešitky v antikvariátu ve Zlíně: byly to 
pohádky ruské, francouzské, irské; měl jsem také 
rád Maminčiny pohádky, které jsem poté někde 
ztratil. Zajisté jsem měl rád i Staré pověsti české, 
a když jsem sám začal číst, byla to nejdřív Babička 
od Němcové; přečetl jsem hodně starých katolic-
kých kalendářů, ty co se nacházely doma, ale i ty 
co se půjčovaly. Zajímaly mě i staré čítanky, děje-
pise, zeměpise, ale i přírodopise; z náboženské li-
teratury jsem si nejdříve četl ze stařičké Prvouky 
a  Biblických dějin. Knihu Naše světla jsme měli 
půjčené od Babuše Veselé. Z časopisů se půjčova-
ly např. Kříž a Maria od babky Trtkové za Stodola-
ma, poválečné – Neděle a Rozsévač od Hyblerů, 
Pod Serafi nským praporem od Staně Hubačové-
ho, což měl po babičce Zvářalové; od naší babky 
Apolény – Růže Dominikánská. Vzpomenuté ka-
lendáře byly nejzajímavější od tetky Velecké/Ka-
bláskové, velmi skvělé byly od babičky Lukešové 
za Stodolama. Tak se člověk od mládí poučoval 
z dějin a života národa, států a Církve. – Až pozdě-
ji ve škole jsem si půjčil od Jožky Bršlice/Šuteho – 
hodného člověka, časopis Junák, vydávaný v  le-
tech 1945-48. – Možná při tomto čtení NN, si řek-
nete, že užívám názvů – babka, dědek, tetka, 
strýc. Ale to bylo tenkrát běžné, byla to mluva 
Slovácka; přece to babka se říká stále i na Sloven-
sku a není to žádná urážka! – Něco o  tisku: Náš 
tatíček kupovali u trafi kanta Blahy nedělní Lido-
vou demokracii, když jsem začal chodit na Měš-
ťanku, asi od dubna 1960 jsem tyto noviny odebí-
ral každodenně i já. Katolické Noviny jsme kupo-
vali na nádraží v Uh. Brodě asi od r. 1959, potom 
tam byly k dostání i slovenské KN. Všímal jsem si 
v  okolí, kdo jaké noviny bere: Katolické Noviny 
brali u  Jeglů a  starých Slintáků/vedle Martišků, 
Svobodné slovo u  Tinků, Rovnost u  Kapsů
/u  hřbitova, Zemědělské noviny u  Žábranských, 
Křesťanská žena – tu brala paní učitelka Adamco-
vá/než časopis zastavili v  r. 1955, Rudé právo se 
odebíralo u  Lečbychů, Trtků 199, Slezáků 223, aj. 
Tatík Čech bral na Slováckých strojírnách pro Cyrila 

– Stadion a  Štart; podobně i  Karel Kunčík mladší 
odebíral Stadion a Čsl. sport. – Vrátím se ještě k jed-
nomu zajímavému jevu: Do kina chodila zřetelně 
mládež z domkařských rodin, mládež ze zeměděl-
ských rodin asi i  v  neděli musela být k  ruce. Tak 
z  Uličky jsme nejvíce chodili: Staňa Hubač, Jožka 
Trtek, Cyril Čech, bří Kunčíkové, bří Michalkové, Ka-
rel Haluza, Mirek Bradáč; z děvčat – to už nevím. 
Různé oslavy, nejen v Nivnici: Vzpomínám si nezře-
telně, že farnost vždy putovala na jaře, což je svaté-
ho Josefa, který ale stával vpravo, hned za želez-
ným mostem, směrem na Korytnou/později byl 
však přemístěn na druhou stranu. Byl jsem ještě 
dosti malý, tak asi 4 roky, mamička mne nesly na 
rukách v nevlídný čas. – S tatíčkem jsem ještě před 
chozením do školy občas chodíval do kostela, nej-
více mne zaujalo zobrazení sv. Václava na koni. 
Mnohokrát jsem byl s matkou i otcem na Růženco-
vé pouti v Uh. Brodě. Dokonce jsem šel s mamič-
kou ještě i průvodem z Nivnice, co školák, možná 
ve 3. třídě. – Mnohé slavnosti v Nivnici se nejdříve 
konaly na Horním hřišti, později na Sokolském cvi-
čišti. V r. 1952 tam proběhla akce už sjednoceného 
Sokola, šli jsme tam s mamkou a tetkou Tinkovou, 
vítal nás v sokolském kroji malíř Štěpán Jankovič. 
Z léta 1956 si pamatuji akci JZD na Horním hřišti, 
dokonce tam jela Selská jízda v krojích - vidím jak 
dnes, že tam jede i Slávek Zálešák na koni/dnes by-
dlí v Uh. Brodě. - V r. 1955 byla I. Spartakiáda a cviči-
li jsme se školou – povinně. Zase to bylo na Sokol-
ském hřišti a potom jsme jeli cvičit i do Uh. Brodu. 
– Na podzim r. 1956 proběhly mohutné oslavy 
krajana Komenského, nejdříve v  Nivnici, když 
v parku byl odhalen pomník velikánu národa. Asi 
týden poté byla oslava v Uh. Brodě u Muzea, za vlá-
du tam byl ministr školství Dr. Kahuda, uznávaný 
matematik. Do města jely zdarma autobusy, jel 
jsem tam s kamarádem Karlem Haluzou z naší Ulič-
ky, také jsme se tam podívali do brodského Muzea. 
– Vrátím se něco málo do Uličky, proto já člověk 
netechnický bych zapomněl na přehled těch Uliča-
nů, kteří vlastnili automobily, nebo motocykly. 
Auto měl Kajíc Veselý, garážoval ale u rodičů Vese-
lých, potom Franta Tomaneček vedle Bradáčů, to 
asi byli ti první, co měli auta do r. 1960. – Tak trochu 
se představit, přijel k rodičům Franta Hybler, ligový 
fotbalista, který se oženil v Přerově a koupil si Spar-
taka. Nevím, jaký typ měl, určitě ale kvalitní i Karel 
Knotek, který zastával význačnou funkci ve vedení 
Slováckých strojíren a oženil se do Luhačovic, aby 
později utekl do Švýcarska. – Motocykly, to byly 
nejvíce Jawy nebo Zetky: Měl je Josef Trtek 199, 
Laďa Slezák/číšník, jeho švagr Franta Slezák/řezník, 
Slávek Tomanec/muzikant; hodně měli lehký Pio-
nýr: K. Kachník/ovčák, Jožin Vaculík, Franta Zvářal/
Crha – asi ještě další. – 
Příště pokračování  Zpracoval: St. L.

Vzpomínky z dětských let
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